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Največji uspeh 
ribniškega rokometa v 
samostojni Sloveniji

Naša podjetja osvajajo 
balkanski in ruski trg

Praznovali 80 let 
meščanske šole



ČASTITLJIVIH 80 LET
TREH POLJANK ZLATA POROKA

FRANCETA IN ELE GORŠE

Društvo upokojencev Velike Poljane je 3- junija 
organiziralo piknik na pobudo treh članic-jubilan- 
tk, ki letos praznujejo častitljivi življenjski jubilej, 
80 let, in sicer Sonja Verbec, Ana Mihelič in Marija 
Ambrožič.
Počastili smo jih s krajšim kulturn im programom, 
v katerem so nastopili poljanski mešani pevski 
zbor in domača harmonikarja.
Ana in Marija sta rojeni Poljanki, Sonja pa seje 
društvu pridružila po upokojitvi. Vse tri pa so 
aktivno povezane z društvom, Veseli smo bili, da 
so trenutke svojega praznika delile z nami.
Morda je naključje, daje Sonjo po toliko letih živl
jenjska pot pripeljala v bližin o njenega prvega 
službenega mesta v Dvorski vasi, in tako je postala 
prava Poljanka.
Vsi udeleženci piknika smo slavljenkam zaželeli 
zdravja, novih upov ter veliko samozavesti in naj 
ostanejo take, kot so.

DU Velike Pouane 
Foto: J.O.

21. maja sta France in Ela Gorše z Lončarske ulice v 
Dolenji vasi praznovala zlato poroko. Pred 50 leti 
sta si obljubila večno zvestobo in ljubezen. Rodila 
sta se jima dva otroka, sedaj pa se veselita že s 13 
vnuki, kiju radi obiskujejo.

Branka Oberstar

90-LETNIK in srečen voznik

Janez Trdan iz Dolenje vasi je 20. junija praznoval 
90 let. Z ženo Nežko se rada prevažata v avtu, 
vozniško dovoljenje pa mu je UE podaljšala še za 3 
leta, tako da bo užitek v vožnji trajal, m i pa ima mo 
morda najstarejšega voznika v občini. V smehu gos
pod Trdan pravi, da skoraj lažje vozi kot hodi...
Je še vedno brihtne in bistre glave ter vsak dan 
spremlja aktualne dogodke - posluša poročila, zelo 
rad prebere Rešeto in je tudi dolgoletni naročnik 
Dolenjskega lista.
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Znani obrazi, 
ki se bodo 
potegovali za 
mesto župana 
na jesenskih 
volitvah.
Poletje bo morda 
prineslo še 
kakega novega, 
potem pa se bo 
začel volilni boj

ji Občinsko glasilo REŠETO izdaja Občina Ribnica. Naslov:
Uredniški odbor: Škrabčev trg 40, 1310 Ribnica

Alenka Pahulje-odgovorna urednica Tel.: 8369 765/8372 023
f,\ Metka Tramte - članica E-pošta: reseto.ribnica@siol.net

±</
Zdenka Mihelič - članica FAKS: 8361 091

Programski svet: Jože Tanko, Darja But, Izid naslednje številke:
v Vesna Horžen, Benjamin Henigman, 28. julij 2006
M Majda Vrh, Pavel Hočevar Na podlagi Zakona o davku na dodano vrednost (Ur. list št.

O Lektorica: Tanja Debeljak 89/98) sodi glasilo Rešeto med proizvode, za katere se
Trženje oglasnega prostora: obračunava DDV po stopnji 8,5%.

El Marko Modrej, GSM: 041-536-889 V primeru objave istih oglasov v drugih tiskovinah si
Tisk in prelom strani: pridržujemo pravico do avtorskega honorarja. Pridržujemo si

'i'
KVM Grafika, Ribnica. pravico do nenapovedanega obiska tiskarskega škrata v

Naklada: 3.200 izvodov našem glasilu.

Gradivo za naslednjo številko 
oddajte do 

17. julija 2006

Članki v časopisu niso uradno 
mnenje Občine Ribnica.

Fotografije na naslovnici (Alenka Pahulje): 
Razglednice s podeželja...
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< IMENA KANDIDATOV ZA 
| ŽUPANA ŽE V VOLILNEM

Sedanji župan Alojz Marn je bil prvi uradno 
, potrjeni kandidat za ribniškega župana. 

Slovenska ljudska stranka ga je izbrala 6. juni
ja v gostišču Kovač na Jasnici.
14. junija je bilo znano še drugo ime, ki se bo 
potegovalo za mesto ribniškega "gospoda 
župana" - Jože Levstek, Slovenska demokrats
ka stranka. Za nekatere je bilo to presenečen
je, saj se je dolgo pričakovalo, da bo po 4 letih 
ponovno poizkusil Jože Tanko, vendar se je 
odločil, da bo ostal na močni državni poziciji. 
Kot poslanec in vodja poslanske skupine SDS 
je ne samo izjemno zaposlen, marveč naj bi 
Ribnici tudi lažje pomagal s stiki, ki jih ima v 
samem vladnem vrhu. Tako je pripravljen trdno 
stati za Levstkom, ki mu sicer občinsko delo 
ne bi smelo biti tuje, ker v svetniških vrstah 
sedi že drugi mandat.
Ostala imena so še vedno neuradna. Nova 
Slovenija (NSi) trenutno želi svojo kandidatko, 
Anico Benčina, in tako dosedanja pogajanja 
SDS niso obrodila želenega sadu - da bi NSi 
podprla kandidata SDS. Na začetku so bili 
pripravljeni stati za Jožetom Tankom, če bi le
ta prevzel kandidaturo, javno pa mu izražajo 
podporo tudi v občinskem svetu. Novi kandi
dat pa jih je presenetil in začelo se je tak
tiziranje, ali "neznano ime", Jože Levstek, lahko 
zmaga. Tudi Janez Drobnič meni, naj bi se NSi 
pojavila na volitvah s svojo kandidatko. 
Poslanec Tanko bi si želel podporo NSi, saj se 
boji, da bo drugi blok postavil enotno dogov
orjenega kandidata (Alojza Marna) in bi bil 
tako močen konkurent. Zadeva naj bi bila po 
njegovem jasna v začetku julija.
Na predstavitvi kandidata je bilo jasno, da bi 
se v primeru zmage omenjene stranke spre

menil tudi odnos do nekaterih institucij. V pro
gramu je tako posebej izpostavljena kultura, 
še posebej bi rad Levstek odprl vrata v 
Miklovo hišo vsem domačim kulturnim 
društvom in posameznikom. Tanko meni, daje 
to mogoče hitro urediti, "saj je Miklova hiša 
financirana izključno z občinskimi sredstvi, a 
zaradi visokosti in lokalnega snobizma je 
društvom in posameznikom vstop nemogoč. 
To ni v javnem interesu."
Miklova hiša je že vsa leta jabolko spora, ker je 
ključni porabnik kulturnega dela pro
računskega denarja ter aktiven dejavnik pri 
vodenju občinske politike. Direktorici je uspe
lo še pred letošnjimi volitvami tako izpeljati 
investicije, ki bi v primeru, da bi v naših krajih 
spet zavel 'svež veter1, morda težje dočakale 
zeleno luč.
Ali bo pretres svojih vrst doživela tudi občins
ka uprava, v primeru, da bo izvoljen nov župan, 
je težko govoriti. Pred Marnovim nastopom 
županovanja so bili ljudje, ki so ga nastavili, 
zelo glasni o tem, komu so dnevi šteti, a 
odpuščanj in premestitev ni bilo. V zadnjem 
času sta bili zaposleni še dve dodatni osebi, 
na oddelku za okolje in prostor ter za področ
je športa. Jože Levstek tokrat spet napovedu
je ureditev in "osvežitev" občinske uprave, 
pravi pa, da si ne zna predstavljati, kako bi 
lahko občina še naprej delovala pod istim 
županom, Alojzom Marnom. Osebno sta sicer 
dobra znanca in tako ne bo umazanega boja, 
je dejal Levstek, ki si je z Marnom soroden 
tudi po profesiji, saj je inž. živinoreje in tik pred 
zagovorom diplome 2. stopnje. Prepričan je, 
da je sedanja oblast pokazala premalo volje in 
odločnosti pri urejanju nerešenih zadev z

državo ter da bi morala biti aktivnejša pri ure
janju prometnih centrov za pospešen razvoj 
podjetništva. Boljši časi naj bi se pisali tudi 
gasilcem, katerih član je tudi novi županski 
kandidat.
Naslednji evidentirani kandidat je prvak rib
niških Socialnih demokratov (SD) Prvin Lavrič, 
katerega ime je bilo v igri že od vsega začetka. 
Najdlje pa se čaka na kandidata iz vrst 
Liberalne demokracije. Prvak stranke Dušan 
Erčulj pravi, da ime še vedno ni izbrano in 
ostaja pri prvotni verziji: ali Marko Obrstar ali 
Janez Pucelj, čeprav Obrstar zanika, da bi bil 
zainteresiran za župansko mesto, enako pa 
menda tudi Pucelj. Bržkone bo v igri tretja 
oseba, kar meni tudi Erčulj, vendar imena za 
zdaj še ne želi javno obelodaniti, niti potrditi, 
ali gre za žensko ali moškega. Politično raz
greto ozračje se je začelo kazati tudi na zadnji 
izredni seji sredi junija, kjer je svetnik Jože 
Leban kolegu Mihi Klunu očital paničarjenje 
pred jesenskimi volitvami, ko je slednji LDS 
očital zaspanost pri odločanju: enoletno iskan
je nadomestnega svetnika in polletno 
nadomestnega člana v nadzornem odboru.
Ali se bo vključil v boj tudi kak neodvisni kan
didat, še ni znano, nekaj ljudi pa je že poroča
lo o tem, da so jih snubili...

Pritisk pa se je začel dvigovati tudi občinskim 
delavcem, ko so bili skoraj vsi po vrsti anketi
rani preko podjetja iz Kranja. Koga boste volili, 
jih je vprašal glas na drugi strani žice in jim 
zagotavljal, da so bili le naključno izbrani. 
Odločati so se morali med Jožetom Tankom in 
Alojzom Marnom, Tankom in Benjaminom 
Henigmanom... Delavci v službi občinske 
oblasti pravijo, da niso izpadli naivni in da 
bržkone naročnik ankete, ki jim ni bil znan, ne 
bo mogel sklepati, kateremu kandidatu bi raje 
sledilo njihovo srce...

Alenka Pahuue

ŽUPANSKI KANDIDATI

SLS: ALOJZ MARN

Aktualni župan je že četrto leto in se bo za 
enako mesto potegoval še drugič. Je dipl. inž. 
kmetijstva in svoje župansko delo poskuša 
združevati z delom na domači kmetiji v 
Jurjeviči. Prebiva v naselju na Knafljevem trgu. 
Pred imenovanjem za župana (zmagal je v 2. 
krogu), je bil zaposlen na KG Z Ribnica, a se je 
potem delovnemu mestu zavoljo županstva 
odpovedal ter postal profesionalni župan. 
Poprej je bil dva mandata občinski svetnik, 
zastopa pa barve Slovenske ljudske stranke 
(SLS). Medtem ko je bila zmaga pred 4 leti 
golo presenečenje zanj in za stranko, se 
tokrat za ponovni mandat poteguje zavestno. 
Kot aktualni župan je seznanjen s težavami, s 
katerimi se bo občina morala soočati, in pravi, 
da bodo prav vsakega župana čakale 
evropske uredbe glede ureditve okolja.

Posodobiti bo treba čistilni napravi v Ribnici in 
Dolenji vasi in urediti kanalizacijsko omrežje 
po občini. Po letu 2008 bo treba razmišljati 
tudi o nekem skupnem odlagališču odpadkov 
v regiji in vse navedeno bo predstavljalo 
največje investicije v okolju. Marn pravi, da bo 
treba tudi rešiti ogrevanje mestnega naselja in 
napeljati skupni toplovod. Gospo
darstvenikom bo treba ponuditi opremljeno 
površino za gradnjo objektov, da se ne bodo 
pregovarjali z lastniki zemljišč. Ne glede na to, 
kdo bo župan, pa bo moral še nadaljnjih pet 
let letno zagotoviti 87 mio SIT za odplačevan
je dolga športnega centra. Med največjimi 
željami pa je trenutno tudi pri Alojzu Marnu ta, 
da bi Ribnica v letu 2007 dobila dom za 
ostarele in napol v šali napol zares je pripom
nil, da bi v primeru, da bi nekdo rekel, da 
Ribnica Dom dobi le, če on odstopi od kandi
dature, bi tak dogovor "100-odstotno pod
pisal."

KešE-ro



ŽUPANSKI

.1 Bil ETO

KANDIDATI
SDS: JOŽE LEVSTEK
Zaposlen je v podjetju GOKO v Kočevju, 
nasledniku bivšega M KG P. Dela v proizvodnji 
kot tehnolog, sicer pa je inž. živinoreje, doma 
iz Nemške vasi. Poslanec Jože Tanko, ki je 
kandidata predstavil, je prepričan, da so 
bližajoče se lokalne volitve izvrstna priložnost, 
"da gre občina na staro pot inovativnosti, 
dinamičnosti ter splošnega razvoja." Levstka 
je podprl tudi minister za gospodarstvo 
Andrej Vizjak, ki se je udeležil Pikovega hišne
ga sejma. Piko se je namreč sam ponudil, da 
se tamkaj opravi še predstavitev kandidata 
SDS za župana. Vizjak meni, da bi bil Levstek 
skupaj s svojo ekipo primerna osebnost, ki bi 
poskrbela za optimalno sodelovanje z državo 
in EU ter v Ribnico pripeljal svež investicijski 
denar za komunalno in prometno infrastruk
turo.

SD: PRVIN LAVRIČ
Za zdaj je evidentirani kandidat Slovenskih 
demokratov (SD), do 15. julija pa bo kandidatura 
tudi uradna. Lavrič je, kot sam pravi, kar nekaj 
časa razmišljal o sprejemu kandidature, nazadnje 
pa pristal, ker bi morda z drugačnimi pogledi na 
delitev denarja in odločanju spremenil tok doga
janja v občini. Z večinskim konsenzom bi rad 
sprejel nek razvojni plan, ki bi ga bilo moč izpel
jati v relativno kratkem času. Obnoviti bi bilo treba 
železniški promet, ki bi lahko bil "rdeča nit nave
zovanja regij na področju turizma, lažji pretok 
ljudi in blaga do Ljubljane ter hitrejši tovor blaga 
Izgradnja doma za ostarele je seveda med prvimi 
projekti, ravno tako ureditev obvozne ceste mimo 
centra, ki bi moral z revitalizacijo postati magnet 
za turiste. Prvinu Lavriču se sicer zdaj izteka 4. 
letno obdobje v občinskem svetu, je višji upravni 
delavec, zaposlen na enoti Zavoda za 
zdravstveno zavarovanje v Ribnici.

NSi: ANICA BENCINA

Kandidatka Nove Slovenije (NSi), upokojena 
predmetna učiteljica, nekdaj tudi ravnateljica 
ribniške osnovne šole. Živi v Mali Hrovači, 
svetnica je zadnja 4 leta. Za kandidaturo se je 
odločila zato, da bi si NSi pridobila ugled v 
okolju, programa dela pa nima še povsem 
izdelanega. V prvi vrsti bi se lotila prenove 
vzgoje in izobraževanja, tako da bi mladina po 
končanem šolanju lahko dobila delo.
Nujen se ji zdi tudi hitrejši razvoj gospodarst
va, za kar bi bilo treba izboljšati prometne 
povezave z Ljubljano. Ni sicer prepričana, da 
je ribniško okolje že zrelo, da na župansko 
mesto postavi žensko, toda v boj se bo ven
darle podala, več pa se bo o njenem progra
mu slišalo v jesenskem času.

Muzej Miklova hiša

VABI NA ODPRTJE 
RAZSTAVE

IZ HIŠE V 
SVET

Življenje suhorobarskih in

ZDOMARSKIH DRUŽIN V RlBNIŠKI 

DOLINI V 20. STOLETJU

Odprtje bo v petek,

30. JUNIJA OB 20. URI,

V RIBNIŠKEM GRADU.

Razstavo bosta predstavili 

avtorici Polona Rigler Grm 

in dr. Irena Rožman.

Razstavo sta omogočila 

Občina Ribnica in 

Ministrstvo za kulturo RS.
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2 PLAN B: DOM KOT

Športna infrastruktura in vizija prihodnosti 
doma za ostarele sta bili novi temi, ki ju je 
novinarjem predstavila Slovenska demokrats
ka stranka (SDS).
Podpisnik dveh idej - o toplovodni oskrbi in 
Domu - je Jože Levstek, za katerega zdaj 
vemo, daje uradni kandidat za župana, in 
tako lahko volivci že začenjajo presojati pro
grame in predloge, ki jim jih bodo ponudili 
tudi ostali kandidati.

SDS in Jože Levstek si, upajmo, skorajšnji dom za ostarele predstavlja
ta ne samo kot samostojno enoto, marveč bi bil v Ribnici njegov center, 
v Sodražici, Loškem Potoku, Velikih Laščah in morebiti še Osilnici pa 
njegove podružnične enote. Levstka je k temu spodbudil interes sosed
njih občin, da si ravno tako pridobijo domove, vendar koncesije od 
države bržkone vsi ne bi dobili. Kako bi se tak projekt obnesel, SDS še 
ne ve, želi le, da se razmišlja tudi o tej možnosti, jasno pa je, da bo o tem 
v prvi vrsti odločal investitor. Minister za delo Janez Drobnič nima 
zadržkov do takih zamisli, saj je vedno racionalnost tisti element, ki 
odloči, kako bo delovanje doma zastavljeno. Direktorica centra za social
no delo Majda Vrh je za zdaj do tega predloga zadržana in meni, naj 
Ribnica najprej dom sploh dobi, nato pa se bomo pogovarjali o njegovi 
nadaljnji poti, pri tem pa poudarila, da se je treba zavedati, da oddal
jenost enot od centra zvišuje tudi oskrbovalnino varovancev. Miha Klun 
meni ravno obratno; da bi se z idejo o regijskem centru racionalizirali 
stroški, ker bi bila le ena uprava.

V domovih po Sloveniji so trenutno nameščeni 104 starejši ljudje iz 
Ribnice, Sodražice in Loškega Potoka, odstotek sprejetosti v te 
domove pa se redno znižuje. S polovičnim uspehom smo se lahko 
pohvalili še leta 1998, lani pa je delež znašal le še 37%.

Vinko Levstek pa se je lotil obdelave drugega problema, športne infra
strukture, predvsem igrišč, ki se zanje borijo posamezne lokalne skup
nosti, med katerimi je tista pri Sv. Gregorju med najmanj uspešnimi. 
Pogodba o prodaji zemljišča po enem letu še vedno ni sklenjena, ker 
zemljišče še vedno ni prepisano na Občino, je dejal. 'V zadnjih 4 letih 
občina ni zgradila nobenega novega igrišča, prej pa 3, zato predlag
amo, da se čimprej začne z izgradnjo pri Sv. Gregorju, uredi zunanja 
igrišča ob Športnem centru, obnovi in razširi športno dvorano v Dolenji 
vasi in zgradi igrišče v Brežah."

SDS vztraja pri 
tem, da Občina z 
ministrstvom za 
obrambo doreče 
lastništvo nad 
športnimi objekti 
v bivši Kasarni in 
naredi projekt 
športnega 
parka. Zaradi 
vladajoče poli
tične opcije je 
zdaj velika prilo

žnost, da Občina prepriča ministrstvo o ugodnem odkupu ali celo brez
plačnem prenosu objektov in površin, meni Vinko Levstek. Župan Alojz 
Marn pravi, da o tem lahko le sanjamo, poslanec Jože Tanko pa deli 
mnenje z Levstkom. "V prejšnjem mandatu je bilo težko kaj doseči, vtem 
pa je država na občine prenesla kar nekaj lokacij."
Ne razume župana, ki je dejal, da Kasarna ni več v občinskem interesu, 
in trdi, da bi lahko s programi, kaj bi se v objektih šli, prepričali tudi šol
sko ministrstvo, da bi Občino podprlo v prizadevanjih.

Alenka Pahuue

NADZORNI ODBOR JE 
POPOLN, ČAKA SE 
NOVO POROČILO

Konec maja in sredi junija sta se zvrstili še dve izredni občinski seji namesto 
redne, kar spravlja v nejevoljo določene svetnike, ker se morajo odločati hitro in 
po skrajšanih postopkih.
Junijska seja je končno pripeljala nadomestnega člana v nadzorni odbor, tako da 
svetniki upajo na novo poročilo o porabi proračunskega denarja za leto 2004. 
Starega so zavrnili kot nepopolnega in zato zaključni račun še ni sprejet, ne za 
leto 2004 ne za 2005, kar lahko povzroči težave pri zadolževanju občine. 
Nadzorni odbor se ne čuti dolžnega popravljati poročila, ki ga je enkrat že spre
jel in opozarja na možnost svojega suverenega odločanja. Liberalna demokraci
ja Slovenije, katere član Janez Pucelj je moral odstopiti s položaja, ker je postal 
občinski svetnik, je zdaj kot člana nadzornega odbora predlagala Janeza Ilca iz 
Gornjih Lepovč in 5-članski odbor je popoln.

Nadzorniki in svetniki na 
ločenih bregovih

19. junija je zasedal nadzorni odbor in sklenil, 
da je občinski svet dolžen spoštovati mnenja, 
priporočila in predloge NO ter njegova 
dokončna poročila. Zato poziva svetnike, naj 
čimprej sprejmejo Odlok o zaključnem računu 
proračuna za leto 2004.
Noben član NO tudi ni bil pripravljen sprejeti 
predsedniške funkcije, “ker obravnava dela 
NO na sejah občinskega sveta ni bila korekt
na."

Zaposlovanje Romov preko novega zavoda

Ribnica je odslej tudi ena izmed 15 občin, ki naj bi se vključile v ustanovitev javne
ga zavoda Romski zaposlitveni center, ki bo tej marginalni skupini prebivalcev 
omogočal lažji dostop do trga dela. Občine prispevajo le simbolični znesek 
30.000 SIT, ostala sredstva za dveletno obdobje sta že zagotovili EU v višini 75% 
in država preostalih 25%, gre pa za 40 mio SIT. Koordinator in pobudnik je obči
na Škocjan, pristopile pa so že omenjena občina, Grosuplje, Rogaševci in 
Trebnje. Občine ne jamčijo za finančno poslovanje Zavoda in ne nosijo nobene
ga tveganja, je dejala Darinka Povše, kljub temu pa so svetniki želeli zagotovilo,

Predstavnika zavoda sta prepričala ribniške svetnike, da se splača pristopiti 
k projektu, ker naj bi bil vložek 30.000 SIT večkratno povrnjen v primeru, če 
bi zaposlil vsaj enega roma iz naše občine.

s RbSSTO



da v primeru izstopa občina ne bo nosila nobenih 
finančnih in pravnih posledic. Informacija o delu 
Zavoda je bila preveč splošna in je za zdaj dala le 
slutiti, da se Zavod loteva področja, ki mu ni moč 
napovedati, ali bo pri svojem delu sploh učinkovit.

Višje cene komunalnih storitev 
od 9 do 19 odstotkov

Potrjen je bil tudi predlog Komunale, da poviša 
ceno zbiranja, odvoza in deponiranja odpadkov 
za 9% ter ceno čiščenja in odvajanja odpadnih 
voda za 19%. Direktor Jože Zakrajšek je povedal, 
da ni nujno, da bo povišanje v veljavi že letos, ker 
so procedure na ministrstvih dolge in zapletene. 
Sedanje cene so veljavne od avgusta 2004, z 
uvajanjem novih predpisov o odpadkih pa bodo 
potrebni novi načini zbiranja, sortiranja in loče
vanja odpadkov, kar bo povečalo stroške. 
Poprečno 4-člansko gospodinjstvo bo tako po 
novem plačevalo 1.412 SIT za smetarino (in ne 
več 1.286) ter 3.695 SIT (in ne 1.947) za čiščen
je in odvajanje odpadnih voda. Komunalne 
storitve v Ribnici naj bi bile še vedno med 
najnižjimi v Sloveniji, poudarja direktor, in primer
jalne tabele s Kočevjem in Cerknico to potrjujejo.

Vesna Horžen in Andreja Hojč 
ostajata na vodilnih položajih

Na majski izredni seji sta bili na novo potrjeni 
direktorici dveh javnih zavodov. Vesna Horžen na 
vodstveni položaj Miklove hiše za nadaljnjih pet 
let; bila pa je tudi edina, ki se je javila na razpis. Z

Vesna Horžen

, i

Andreja Hojč

Zešbto

njenim imenovanjem se ni strinjal Vinko Levstek, 
ker ni seznanjen z vizijo razvoja omenjene institu
cije, pridružil pa se mu je tudi Miha Klun, ki meni, 
da direktorica pri vodenju ni bila uspešna. 
"Miklova hiša ni uspela prepričati širšega okolja, 
da bi jo sprejelo kot svojo in je prej breme kot 
korist, razen v knjižničnem delu." Ponovno je 
opomnil na zanj nesprejemljive načine razpisa 
delovnih mest, objavljene le v uradnih listih, ki jih 
bere malo ljudi, kandidati pa so že vnaprej izbrani 
"preko prijateljskih in sorodstvenih povezav z 
Miklovo hišo". Glasovanje se je izteklo s 5 glaso
vi ZA in 3 PROTI.
Pri imenovanju Andreje Hojč na mesto rav
nateljice pa je potekalo celo tajno glasovanje, saj 
se je poleg nje na delovno mesto prijavila še 
Nataša Durjava, a je na koncu dobila le 2 glasova, 
Hojčeva pa 7. Tajno glasovanje se je zdelo smisel
no Benjaminu Henigmanu, ki ne želi prati 
umazanega perila v javnosti. "Če ne boste 
izglasovali mojega predloga, bom vstal in šel 
domov, pa ne boste sklepčni, "]\m je zagrozil svet
nik SLS. Njegov predlog je bil podprt, čeprav 
župan ni videl razloga, da bi se zapirali pred 
javnostjo, še manj pa, da bi iz debate izključili nov
inarje, kar je bilo tudi najprej rečeno.

Tekst in foto 
Alenka Pahuue

"Dobro jutro, 
gospodje!"

Novinarji smo že 
navajeni sočnih 
besednih zvez, ki so plod premišl
jene taktike svetnikov ali pa le 
posledica njihove impulzivne 
čustvene reakcije in tokratna se 
je ponovno odvijala med tabora- 
ma SDS in LDS.
"Dobro jutro, gospodje," je Miha 
Klun nagovoril svetnike LDS, ko 
so v sprejem ponudili ime 
nadomestnega člana nadzornega 
odbora. "Po enem letu muk ste 
končno našli predstavnika, da bo 
NO popoln, in upam, da bo prene
hal s svojim arogantnim 
obnašanjem, ker bo to samo 
škodilo občini. Novega člana sem 
podprl, da presekamo nit, čeprav 
statut jasno določa, da mora 
imeti član NO ATI. stopnjo izo
brazbe in pravno-ekonomsko 
znanja, ker nadzira javno upra
vo, a te utemeljitve v predlogu ni. 
Ali so razlog kadrovske težave 
ali pa je to le odnos LDS do prob
lema..."
Jože Leban je Mihovo izvajanje 
razumel kot retorični posladek 
na koncu. "Hotel si le povedati, da 
LDS ni zmožna postaviti NO. Ali 
si že paničen, volitve bodo šele 
jeseni?"

S PROJEKTI V 
TUJINO

NEPOGREŠLJIVI 
PRI IZGRADNJI 
MAKEDONSKE 
HIDROELEK
TRARNE

Na reki Treski v bližini Skopja je bil 7. junija 
položen temeljni kamen za izgradnjo hidroelek
trarne Sv. Petek. Slavnostni govorniki so bili 
predsednik makedonske vlade Vlado Bučkovski, 
Pande Lazarov, direktor AD ELEM ter Janez 
Škrabec, direktor podjetja Riko d.o.o., ki bo vodi
lo 42 milijonov EUR vreden projekt izgradnje 
tega strateškega objekta.

Pri postavitvi temeunega kamna: predsednik 
Makedonske vlade Vlado Bučkovski, direktor 
AD ELEM-a Pande Lazarov, veleposlanik RS v 
Makedoniji Marjan Šiftar in Janez Škrabec

Riko je sredstva za izgradnjo omenjene HE zago
tovil s kreditom ameriške banke Depfa, kredit pa 
je zavarovan z makedonsko državno garancijo. V 
projektu, vrednemu 42 milijonov EUR, bodo kot 
podizvajalci sodelovala tudi slovenska podjetja 
Litostroj E.I., Korona in Gopla.
HE Sv. Petka, katere zmogljivost bo znašala 36, 
4 megavatov, bo skupaj s HE Kozjek in HE Matka 
1 del sistema treh kaskadnih hidroelektrarn na 
reki Treska. Proizvedla bo 63,5 milijonov kilovat
nih ur električne energije na leto.

Polona Lovšin

S PROJEKTI V 
TUJINO
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■ Na podlagi 12. člena Odloka o podelitvi priznanj 
in nagrad Občine Ribnica (Ur.l. RS, št. 57/2005) 
Komisija za mandatna vprašanja, volitve in imen
ovanja objavlja

POZIV

ZA ZBIRANJE PREDLOGOV 
ZA PODELITEV PRIZNANJ 

IN NAGRAD OBČINE RIBNI
CA ZA LETO 2006

Priznanja in nagrade Občine Ribnica so:
- naziv častni občan,
- Urbanova nagrada,
- Gallusovo priznanje,
- Priznanje Občine Ribnica.

NAZIV ČASTNI OBČAN
Naziv častni občan se podeli posamezniku za 
pomembnejše trajne uspehe na gospodarskem, 
znanstvenem, umetniškem, kulturnem, športnem, 
vzgojno-izobraževalnem in humanitarnem 
področju, s katerimi predstavlja občino doma in 
v svetu. Naziv častni občan se lahko podeli tudi 
tujcu.

URBANOVA NAGRADA
; ■ Urbanova nagrada se podeli posameznikom za 
t j življenjsko delo, delovnim skupinam, podjetjem in 

drugim organizacijam in skupnostim za izjemne 
uspehe na posameznih področjih gospo
darskega življenja in dela, ki prispevajo k razvoju 
in ugledu Občine Ribnica.

GALLUSOVO PRIZNANJE
Gallusovo priznanje se podeli posameznikom, 
skupini posameznikov, organizaciji in skupnosti 
za dolgoletno uspešno in ustvarjalno delo ter 
vidne dosežke trajnejšega pomena s področja 
kulturnih in drugih družbenih dejavnosti v občini 
in širšem družbenem prostoru.

PRIZNANJE OBČINE RIBNICA
Priznanje Občine Ribnica se podeli 
posameznikom, podjetjem, zavodom ter organi
zacijam in društvom ter drugim organizacijam in 
skupnostim za enkratne - izjemne dosežke in kot 
vzpodbudo za nadaljnje strokovno delo in 
aktivnosti na posameznih področjih življenja in 
dela.

Podeli se lahko največ eno priznanje častnega 
občana, ena Urbanova nagrada, do dve 
Gallusovi priznanji in do dve priznanji Občine 
Ribnica.

Predlog mora vsebovati:
- ime in priimek ter naslov (za fizične osebe),
- naziv ter naslov (za pravne osebe),
- obrazložitev.

Predloge za podelitev razpisanih priznanj in 
nagrad Občine Ribnica z obrazložitvijo v zaprti 
kuverti z oznako 'OBČINSKE NAGRADE IN 
PRIZNANJA" zbira Komisija za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja pri Občini 
Ribnica do vključno 22.9.2006.
Dodatne informacije lahko dobite v Uradu 
župana Občine Ribnica (tel. 837 20 00).

Komisija za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja 

DUŠAN ERČUU, namestnik predsednika, l.r.

Praznovanje jubileja meščanske šole

STOJI UČILNA ZIDANA 80 LET
IN KLIČE PO OBNOVI

Stara ribniška meščanska šola 
je bila zgrajena v letih med 
1923 in 24, blagoslovljena pa 
6. septembra 1925.

Med 2. sv. vojno požgana, po vojni obnovljena, 
zdaj pa ponovno kliče po temeljiti obnovi. 
"Potrebovali bi ljudi, ki se zavedajo, da je to zgrad
ba s štirimi stenami in s prihodnostjo med njimi," 
je na osrednji prireditvi 24. maja ob praznovanju 
jubileja dejal ravnatelj France Ivanec. Slovesnosti, 
ki jo je pripravila osnovna šola, so se udeležili tudi 
nekdanji učenci meščanske šole. Ti so se na 
hodnikih in v prostorih, kjer so bili razstavljeni 
predmeti tedanjega časa, šole spominjali z veliko 
nostalgije.

Del teh spominov najdemo, ko prelistavamo 
zbornik, ki je izšel ob tej priložnosti s pomočjo 
vrste donatorjev. Janezu Klunu iz Gorenje vasi je 
ostal v spominu avtoritarni ravnatelj Janko Trošt, 
pod katerim sta na šoli vladala železni red in dis
ciplina, na objekt pa je menda pazil kot na punči
co svojega očesa.
"Bil je izredno zahteven učitelj, ki je zelo strogo 
zahteval natančno urejen celotni risalni pribor, 
svinčnike, šestila, trikotnike, položna ravnila, 
risalne deske itd. ...Za neznanje pri spraševanju 
pred šolsko tablo so bili posamezni dijaki in dijak
inje tudi fizično kaznovani, tako da je dijaka prijel 
za lase in ga pred vsemi z glavo butal ob šolsko 
tablo. S takimi metodami je med dijaki ustvaril 
izreden strah in strogo tišino, tako da bi slišali miš 
v razredu."
Trošt je postal svojevrstna legen
da strogega učitelja, zato je tudi 
dramska skupina Radio Mlajku 
največ besed izrekla v povezavi z 
njegovimi metodami vtepovanja 
pameti v glavo nadobudnim 
učencem. "Marsikatere vragolije 
smo počeli, a učili smo pa se!"
Ne samo, da so učitelji tedaj 
učence lahko fizično kaznovali, 
nagajivci so jih po ta zadnji dobili 
tudi potem, ko so prišli domov.
Če je bil konflikt med učiteljem in 
učencem le prevelik, pa so 
mame učiteljem podarile kako 
klobaso, daje bil vsaj nekaj časa 
mir...
Prvi ravnatelj je bil Anton Mervič. Sicer pa je bila 
šola zelo napredna, z lastno kinodvorano, mari
onetnim gledališčem in telovadnico, opremljeno 
s sokolskim orodjem. Vzgoja je bila v duhu 
jugoslovanstva vse do 30. junija 1945, ko je bila 
meščanska šola z zakonom ukinjena po celi 
Sloveniji in uvedena nižja gimnazija.

Tekst in foto: ALENKA PAHUUE

Prva ideja za ustanovitev 
meščanske šole v Ribnici seje pojav
ila leta 1907. Pobudo je dal ribniški 
zdravnik in župan dr. Anton 
Schiffrer. Uspelo jim je šele po prvi 
svetovni vojni, ko so po Sloveniji 
množično nastajale meščanske šole - 
ribniška je bila med prvimi. 
Meščanska šola je bila nadaljevanje 
osnovne šole in namenjena večjemu

številu učencev iz srednjih in nižjih 
družbenih slojev. Po zaključku so se 
dečki pretežno odločali za poklic 
mizarja, ključavničarja, kovača, goz
darja, trgovskega pomočnika, 
fotografa, mehanika, deklice pa za 
šivilje, trgovke in frizerke. Učencem 
so bile odprte tudi nadaljnje poti izo
braževanja na učiteljišču, kmetijski 
šoli, trgovski akademiji, tehničnih, 
industrijskih, vojaških in drugih 
šolah.

(Iz zbornika Meščanska šola v Ribnici)
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RI N GARAJA OTROŠKIH 
FOLKLORNIH SKUPIN IZ 
VSE SLOVENIJE

"Ljubo veselje, kje si doma? V 
malih radostih otroškega srca." 
Plesati, kot srce in pesem vele
vata ter prenašati izročila star
ih navad, ki sojih gojile in na 
novi rod prenašale že naše 
babice in njih babice..., je 
gotovo nekaj najlepšega, kar 
zadeva povezanost med gen
eracijami ter ohranjanje naro
dne identitete in dediščine. 26. 
maja so se v ribniškem centru 
Ideal, na plesnemu dogodku 
Ringaraja 2006 predstavile 
otroške floklorne skupine 
Slovenije. Gledali in poslušali 
smo kar deset skupin, ki so 
bile na regijskih srečanjih 
izbrane za to državno srečan
je.
Organizator, Območna izpostava Javnega sklad 
RS za kulturne dejavnosti Ribnica ter Občina 
Ribnica, sta vabila vse ljubitelje naše kulturne 
dediščine na zares prisrčno prireditev. Tako so se 
predstavili najmla
jši in že malo večji 
otroci, mladi z 
različnimi pesmi
mi, običaji, plesi, 
igrami in izšte- 
vankami. Nastopili 
so Otroška folklor
na skupina Vrtca 
Vrtiljak iz Maribora,
Mlajša folklorna 
s k u i p i n a 
Karavanke iz 
Tržiča, OŠ Anice 
Černejeve Makole 
Otroška folklorna 
ksupina OŠ Jožeta 
Krajca Rakek,
Otroška folklorna 
skupina Druge 
osnovne šole Slovenj Gradec, Podružnica 
Pameče, Otroška folklorna skupina Mirana Jarca 
iz OŠ Mirana Jarca Črnomelj, otroška plesa 
skupina Krog iz Maribora, Mlajša otroška folklor
na skupina Folklornega društva Kres Novo mesto 
ter Otroški folklorni skupini Veseli Marki iz OŠ 
Beltinci in Kulturnega društva dr. France 
Prešeren Žirovnica - Breznica (šolska skupina), 
čisto vsi v dvorani, ki je bila zasedena do zadnje
ga kotička in še čez, so bili navdušeni nad nastopi 
skupin, ki so nam zares lepo pričarale nekdanje 
običaje in igre, ki so jih otroci igrali na vaseh. Da 
smo vse to doživeli v Ribnici, smo lahko zares 
veseli, saj so prireditev in navdušeni nastopajoči 
otroci gotovo navdušili tudi še kakšnega 
nadobudnega, iskrivega in nad igrami nav
dušenega otroka. Sodelovalo je okoli 270 otrok,

Rešeto

nekateri od njih so bili spremljevalna glasbena 
skupina, večinoma s harmoniko in starimi glasbili. 
Čisto vse sodelujoče skupine so prejele pohvale 
in zahvale za sodelovanje ter tudi lično leseno 
pručko z našega konca. Zahvale sta podeljevala 
Bojan Knific, svetovalec za folklorno dejavnost pri 
Javnem skladu RS za kulturne dejavnosti, in orga
nizator državnega srečanja Jože Lampe, vodja 01 
JSKD Ribnica, ki seje z darilci zahvalil tudi selek
torici programa tokratnega državnega srečanja 
Mojci Lepej in Bojanu Knificu za vso pomoč in 
sodelovanje. Po koncu prireditve, ki je bila hkrati 
tudi izmenjava izkušnj in idej dela skupin in men
toric, smo se pogovarjali s selektorico Mojco 
Lepej. Povedala je, da seje na vseh šestih revijah 
odločala glede na vsebinsko obliko in tudi 
tehnični del - kako so bili plesi odplesani, kako so 
bili otroci glede na svojo starost postavljeni, 
kakšno je bilo petje, pa glasbena spremljava, ali 
so imeli ljudske instrumente, naravna zvočila itd., 
in kar je najpomembnejše, kako so se posamezni 
elementi (ples, igra, petje in gledališka postavitev) 
ujemali. "Danes se je tu izkazalo, da otroci zelo 
dobro obvladujejo prostor, da so pridni, le morda 
malo utrujeni. Danes mi je bilo kar zanimivo, 
čeprav je morda kakšna skupina na regijskem 
srečanju celo boljše odplesala kot danes tu.

Drugo leto bo srečanje v Lendavi." Mojca Lepej 
ima tudi sama dve folklorni skupini, Skala Kubed 
in Mandrač Koper. Prej pa je 35 let vodila otroške 
folklorne skupine, bila 40 let učiteljica na razredni 
stopnji in je tudi izprašana vodja folklornih skupin 
ter že dve leti spremlja državna srečanja. Tokratno 
državno srečanje je spremljal tudi Mirko Ramovš, 
preučevalec ljudskega plesa ter umetniški vodja 
Akademske folklorne skupine "France Marolt" in 
predsednik strokovno-programske Komisije 
JSKD za folklorno dejavnost. "Zdelo se mi je dosti 
zanimivo in izbor skupin je bil dober. Večinoma so 
bili to res otroški plesi, igre itd. Morda imam le 
pripombo na tehnično pripravljenost plesa, kar je 
zelo težko, ter mogoče slabši prehod iz igre v 
ples. Vse namreč le rečejo v smislu 'No, pa 
zaplešimo1. To sta dve drobni pripombi. Vsi plesi 
so poenostavljeni, preprosti, lepi. Nekatere

skupine je bilo zares prijetno gledati in tudi 
plesno so bile zanimivo in dobro pripravljene. 
Dobro bi bilo, ko bi sodelovali tudi malo starejši 
godci, ki imajo že čisto izpiljen ritem, a tudi ti 
godci, ki so se predstavili, bodo gotovo še zelo 
dobri. Všeč mi je bilo tudi, da so bile skupine 
zastopane od najmljaših iz vrtca do konca 
osnovne šole. Zares je potrebno pohvaliti že 
samo dejstvo in trud, da otroci plešejo. 
Uprizorjeni so bili odrasli plesi, pripravljeni za 
otroke, na ravni, ki jo otroci zmorejo. Otroških folk
lornih plesov namreč ni. Všeč mi je bilo tudi, da 
niso bili oblečeni v narodne noše, kajti teh otroci 
niso nosili, temveč v obleke, kot so jih otroci nosili 
v tistih časih. Pokazala se je oblačilna kultura 
konca 19. stoletja," je še poln vtisov razlagal pro
fesor Ramovš. Bojan Knific pa nam je razložil, 
kako je Ribnica sploh postala mesto državnega 
srečanja folklornih skupin "Srečanja želimo seliti v 
najrazličnejše kraje z namenom, da se ta kultura 
širi med čimveč ljudi, predvsem otrok. Ribnica pa 
je bila gostiteljica tokratnega srečanja, ker je bil 
Jože Lampe pripravljen organizacijsko izpeljati to 
srečanje. Gotovo to ni majhen zalogaj, zato vsa 
pohvala za dobro izpeljano prireditev. Današnji 
program je pokazal pestro izbiro ljudskega izroči
la, ki ga vodje prenašajo na svoje varovance." 
Vodja Jože Lampe se za pomoč zato zahvaljuje 
vsem, ki so pomagali pri organizaciji tega 
državnega srečanja, predvsem pa OŠ dr. 
Franceta Prešerna Ribnica, ki je s slikami 
polepšala prostor, pa tudi Komunali Ribnica ter 
ribniškim skavtom.

Spremljala 
Zdenka Mihelič 

Foto Janez Eržen

Avguština, na na na 
na....

Srečen z njo...Vroča-hladna.. .Prekrat
ka... Bambina... A ste slišali tudi že 
za Avguštine? Tudi to prepevajo naši 
Botri, ki so spet postali opazni v 
medijskem prostoru. Nova pesem in 
videospot sta skupini zelo pisana na 
kožo in odražata pravo naravo 
imena, ki so si ga nadeli ustanovitelji 
znane skupine. Zgodba se dogaja v 
italijanski špagetariji, kjer Don 
Gorleone in Ači tekmujeta v osvajan
ju lepe Avguštine. Kdo daje Don? 
Kdo drug kot Ervin Smisl, visoko
rasli Sodražan, kije skupaj z bratom 
Jankom leta 1996 ustanovil ansam
bel. To je 4. videospot, do konca leta 
pa bo izšla še 3 zgoščenka, na kateri 
bo seveda tudi pesem Avguština, ki 
je predelava znamenite Angeline, s 
katero je v povojnem času zaslovel 
Lui Prime. Zdaj jo prepeva Andrej 
Vengust_z Rakeka, novi pevec 
Botrov. Čakamo, da jih spet vidimo v 
naših krajih, konec maja pa so Botri 
krožili z videoprojekcijami po 
Rakeku in Ljubljani, kjer so imeli v 
znanem klubu tudi koncert.

AP
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Hišni sejem Riko Ribnica

Z VISOKO TEHNOLOGIJO NA 
|tRGE BIVŠE JUGOSLAVIJE

2
Vsake dve leti podjetje Riko 
Ribnica d.o.o. pripravi hišni 
sejem, na katerem predstavlja 
svoj lastni prodajni program 
ter dopolnilne izdelke osmih 
tujih podjetij, s katerimi 
sodeluje.

Od leta 1993, ko je nastalo iz dela bivšega Rika, 
se je uspelo razviti do te mere, da je leta 1999 
ustanovilo še hčerinsko podjetje EKOP d.o.o., ki 
proizvaja ekološko opremo, skupaj pa sedaj 
zaposlujeta 75 delavcev. Največji ponos se zdaj 
veže na dopis bonitetne hiše Dun&Bradstreet, ki 
jo v Sloveniji zastopa podjetje I d.o.o. iz Ljubljane, 
kjer je zapisano, daje od 6. januarja letos med 50 
najbolje ocenjenimi slovenskimi družbami za leto 
2005.
Svetovalec direktorja Mirko Anzeljc, ki se rad 
pošali, da mu ne pustijo iti v pokoj, poudarja 
dodano vrednost na zaposlenega, ki v Riku znaša 
33.467 evrov oz. dobrih 8 mio SIT. Moti ga, da ne 
obstaja kaka primerjava doseženih kazalcev z

Mirko Anzeuc je prepričan, da lahko na balka
nske TRGE PRODREMO LE Z VISOKO TEHNOLOGIJO

-
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Letošnjega hišnega sejma sta se udeležila dva ministra: minister za delo 
Janez Drobnič in minister za gospodarstvo Andrej Vzuak

Prikazan je biltudi eden najsodobnejših strojev v trenutni Rikovi 
proizvodnji

dobrimi podjetji v 
tujini, npr. nemškimi, 
avstrijskimi in italijan
skimi. Za branžo 
cestne mehanizacije 
je v poprečju 
dodana vrednost na 
zaposlenega v 
Sloveniji okrog 
28.000 evrov, 
medtem ko dobro 
stoječa podjetja v 
tujini dosežejo celo 
med 50-in 100.000 
evri, je dejal Anzeljc, 
nepogrešljiva desna 
roka direktorja 
Jožeta Gradišarja. 
Podjetje je lani 
razširilo proizvodno 
halo za 900 m2, 
uvaja pa tudi nove 

dobavitelje, ki jih zastopa na 
trgu bivše Jugoslavije. To je 
sicer zelo hvaležno področje 
za investicije, saj so potrebe 
velike, problem pa je, ker so 
možnosti plačila majhne. Tako 
Riko Ribnica omogoča komer
cialne kredite tudi do enega 
leta, da lažje spelje posle do 
konca, je dejal svetovalec, ki je 
prepričan, da je prihodnost 
Slovenije v proizvodnji 
zahtevnejših izdelkov, ki jih v 
bivši Jugoslaviji niso sposobni 
proizvajati. Prav tako je glavni 
kapital v ljudeh in podjetje želi 
vlagati v visoko strokovno 
usposobljen kader. Pred

kratkim je razpisalo 3 delovna mesta za strojne 
inženirje, ki bi tako zvišali sedanji 18-procentni 
delež visoko izobraženih ljudi v podjetju.
Janez Drobnič, minister za delo, družino in 
socialne zadeve, ki je 14. junija odprl hišni sejem, 
je ravno tako prepričan, da so jedro uspešnega 
podjetja ljudje, hkrati pa še vrednote vodij in 
zaposlenih, ter kultura podjetniške miselnosti. 
Riko Ribnica se je vključil tudi v štipendijsko 
shemo Dolenjske, je dejal ribniški župan Alojz 
Marn, ter tako podpira izobraževanje mladih. 
Vladno zasedbo sta dopolnila še minister za 
gospodarstvo Andrej Vizjak in poslanec Jože 
Tanko, tako da je bila Ribnica v času prevoza poli
tične in gospodarske elite do Nove Štifte, kjer je 
bilo družabno srečanje, pravi varnostni poligon. 
Direktor podjetja Jože Gradišar je bil prevzet nad 
pohvalami, ki so mu jih delili vladni predstavniki, 
ter dodal, da človek vedno sliši, ko ga hvalijo, ne 
vidi pa, ko pada...Ponovno je pohvalil Staneta 
Škrabca, ki je postavil temelj podjetju in blagovno 
znamko popeljal po celem svetu. "Uživamo v 
imenu in programu, smo samo nadgradnja." 
Škrabcu so podarili sliko, vendar jo bo prevzel 
naknadno, saj je medtem že odšel s prizorišča, 
kot po navadi "velik v svoji skromnosti", je dodal 
Gradišar.

Tekst in foto ALENKA PAHUUE

JO Jtsšero



RlKO OBNOVIL HOTEL SREDI 
MOSKVE
Elitni hotel so z notranjo opremo pomagali usposobiti številni 
slovenski proizvajalci, med njimi tudi Inles

Slovenski premier Janez Janša 
je ob obisku v Rusiji v družbi 
moskovskega župana Jurija 
Lužkovega 30. maja odprl novi 
hotel Peter I. v strogem centru 
Moskve, ki gaje obnovilo pod
jetje Riko d.o.o. iz Ljubljane.

Hotel Peter L, novi hotel znotraj večjega 
hotelskega kompleksa, se nahaja v neposredni 
bližini Kremlja, Rdečega trga, Bolšoj in Malega 
teatra ter drugih 
gledališč in muze
jev. Na površini 
7.630 m2 s petimi 
nadstropji ima 51 
enoposteljnih sob 
ter 63 dvoposteljnih 
sob (od tega šest 
luksov).
V hotelu so še 
restavracija, trgov
ina, fitnes, solarij, 
bazen, jacuzzi, spa 
center, tri konfer
enčne dvorane in 
poslovni center, 
tako da s svojo 
prestižnostjo 
povsem upravičuje 
svoje štiri zvezdice.
Hotel je gradilo 
slovensko podjetje 
Riko d.o.o., ki je v 
projekt vključilo kon
zorcij slovenskih 
bank (SKB d.d„
Bank Austria Credit- 
anstalt d.d. Lju
bljana inSIDd.d.), ki 
je omogočil finan
ciranje projekta, ter 
številna podjetja, ki 
so hotel opremila.
Za notranjo opremo 
so poskrbeli Inles 
d.d., Nordles d.o.o.,
Svea Zagorje in 
Stilles Sevnica d.d.,
Kolpa d.d. ter števil
ni manjši dobavitelji.
Za celotni telefonski in nadzorni sistem je bila 
zadolžena družba Iskratel d.o.o., za instalacije pa 
Kovinotehna M KI d.o.o. Tako je projekt Peter I. 
postal eden večjih poslov financiranja 
slovenskega izvoza in kompleksen slovensko- 
ruski projekt.
Odprtju hotela Petra I. je botrovala doslej največ
ja domača gospodarska delegacija na uradnih 
obiskih, ki je s slovenskim premierjem ter v družbi 
izbranih ministrov obiskala rusko prestolnico. 
Slavnostni govornik na odprtju je bil slovenski 
premier Janez Janša, ki je v družbi Jurija Lužkove

ga, moskovskega župana, in Vladimirja 
Aleksandroviča Dimitrijeva, predsednika uprave 
tretje najpomembnejše ruske banke 
Vneštorekonombank (ki je poleg mesta Moskva 
solastnica hotela) in predsednik nadzornega 
sveta družbe Hotel Budapest, prerezal hotelu 
rdeči trak.
Novi moskovski hotel Peter L, ki so ga gradila in 
opremila tudi slovenska podjetja pod Pikovim 
vodenjem, izboljšuje hotelsko ponudbo v tem 
prestižnem mestu. Janez Škrabec, direktor 
družbe Riko d.o.o., se veseli, da hotel presega

vsa pričakovanja v estetiki, kakovosti in ponudbi 
ter da investitorjem obeta velik komercialni 
uspeh. Cene hotelskih ponudb so namreč v 
Moskvi danes 3 x višje, kot so bile sploh 
napovedane.
Po tem, 38.000.000 USD vrednem projektu 
izgradnje Petra L, je podjetju Riko zaupana tudi 
druga faza projekta, in sicer prenova tistega dela 
hotela, ki je med izgradnjo obratoval.

POLONA LOVŠIN

.Kešem

Odvoz kosovnega 
materiala - po 
vaseh

datum odvoza

Hrovača, Horiča vas, Nemška vas, Otavice
4.7.

Prigorica, Dolenja vas, okolica 6. 7.

Blate, Grčarice, Lipovec, Zadolje 11. 7.

Breg, Dolenji Lazi, Velike Poljane, Dolenje 
Podpoljane, Žlebič 13. 7.

Ortnek, Porenje Podpoljane, Finkovo, Gorenji 
Lazi, Žukovo, Vrh pri Poljanah, Bukovec 18. 7.

Praproče, Maršiči, Rigelj, Pusti hrib, Gašpinovo, 
Hojče, Hudi konec, Sinovica 20. 7.

Sv. Gregor, Andol, Krnče, Levstiki, Marolče, 
Junčje, Grebenje 25. 7.

obvestilo

Črni Potok, Vintarji, Pugled, Perovo, Zadniki, 
Črnec, Brinovščica 27. 7.

Vinice, Lipovšica, Žimarice, Globel, Podklanec
1.8.

Sajevec, Bukovica, Dane, Zapotok, Zamostec
3. 8.

Slatnik, Sušje, Breže, Jurjeviča, Kot, Ravni dol
8. 8.

Betonovo, Janeži, Kračali, Petrinci, Kržeti 10. 8. 

Gornje Lepovče: vsak vikend 

Grič: zadnji vikend v mesecu

klicne telefonske številke:

• za pogrebno in cestno dejavnost: 
01/8361-138 
01/8360-650

• dežurna pogrebna služba:
041/ 513-329
041/ 665-191 
031/ 663-060

• dežurna cestna služba:
041/ 903-109
041/ 725-958

Komunala Ribnica d.o.o.
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KOMU 
POVEDATI, 

s DA PARKIRIŠČ

Človek, ki se vseskozi ponavlja, se 
sebi zdi prava papiga. Papige smo 
postali vsi, ki venomer opozarjamo, 
daje pomanjkanje parkirišč v mest
nem naselju v zadnjih dveh letih 
postala težava, ki Ribnico spreminja 
v kaotično pločevinasto zmes. Po 
eni strani smo lahko navdušeni, ko 
opazujemo dopoldanski mestni

S

g vrvež po Ribnici in vse več tujcev', 
f* ki si dajo opravka z našim mestom 

in vanj dovažajo blago, opravljajo 
, storitve in poslovne dogovore, 
s Hvaležni smo lahko vsem, ki se lote

vajo obnove starih stavb in nadeva
jo Ribnici lepšo podobo. V mesto se 
nekako čez vsa stranska vrata 
poskuša vriniti neka nova plat živl
jenja in bivanja, ki ji je treba slediti 
tudi z infrastrukturo. Parkirišč pa 
ni in jih tudi ne bo, ker se nihče s 
tem problemom ne ubada, saj sodi v 
skupek investicij, ki zahtevajo kom
pleksno načrtovanje bodoče podobe 
mesta.

AP

Avtov na grajskih mostovih, ki so zdaj vsakodnevno parkirani tamkaj,
NISMO FOTOGRAFIRALI KOT PRIMER NEODGOVORNIH VOZNIKOV. DEJSTVO JE, DA 
NI DOVOLJ PARKIRNIH MEST. NAJ BO TO POZIMI AU POLETI!

Seveda pa se najdejo posebni vase prepričani vozniki, še posebej

DOSTAVLJAVCI BLAGA, KI SE NE ZAVEDAJO, DA S PARKIRANJEM ZAPREJO PRE
VOZNOST ULIC. POGOSTO SE TO DOGAJA OB ŽELEZNINI IN ZA KGZ.

--------------- ------------- RačunrgorfroEinFdbT

VISOK PORAST TELEMACHOVIH POLOŽNIC
Družba UPC Telemach je kabelske naročnike 
spravila v slabo razpoloženje z novimi položnica
mi, kjer so cene porasle na 3.400 SIT in več. 
Glede na to, da so bile ves čas neusklajene in da 
naročniki za iste programe plačujejo različne 
cene, je tako za nekatere znesek skoraj še enkrat 
višji. Dobili so ca. 10 novih programov, določeni 
pa so bili izbrisani, kot npr. zelo gledana NOVA 
TV, s katero operater menda ni imel podpisane 
pogodbe. Programe določa t.i. programski svet 
oz. sestava programov sloni na osnovi pro
gramske sheme iz preteklosti. Tako se mora naša 
regija zadovoljiti s kopico nemških in francoskih 
programov, nima pa toliko slovenskih, srbskih in 
hrvaško govorečih, kot jih imajo v Ljubljani. 
Tehnične zmožnosti za zdaj ne dovoljujejo večjih 
širitev programa, družba pa želi vsem 120.000 
naročnikom po Sloveniji zagotoviti isto program
sko shemo. Tudi to ne bo šlo gladko, ker imajo 
težave pri zagotavljanju medkrajevnih povezav, so 
dodali, naj bi pa do poletja 2006 omogočili tudi 
internet.

1?

Na UPC Telemachu pravijo, da so s tem poras
tom cen uskladili zneske pri vseh svojih 
naročnikih, v Ribnici pa je vladal precejšen nered. 
Mnogi naročniki so jezni, saj jim je v starih pogod
bah pisalo, da letno cene ne smejo porasti za več 
kot 10%, in so prepričani, daje tako povišanje cen 
nezakonito. Družba bi morala ali dodati aneks k 
obstoječi pogodbi ali pa dati v podpis novo. 
Zaposleni so dejali, da enkrat pač morajo rešiti 
"stare grehe R-kanala" in očitno gre reševanje na 
škodo naročnikov kot plačnikov kabelskega 
omrežja. Določeni naročniki zavračajo račune in 
družbi predlagajo, naj ponovno preveri, kakšne 
pravice in obveznosti je prevzela od kupljenega 
podjetja. Opozarjajo jo tudi, da grožnje o tem, da 
bodo staro pogodbo enostransko prekinili, če ne 
bodo prejeli podpisane nove pogodbe, "niso v 
skladu z dobrimi poslovnimi običaji in zakonom 
ter lahko povzročijo izpodbojnost ali celo ničnost 
tako sklenjene pogodbe."
Na telefone se predstavniki družbe sicer oglaša
jo in skopo pojasnjujejo dogajanje, medtem ko

pisnega odgovora na nešteto konkretnih vprašanj 
nismo dočakali vse dotlej, dokler se nismo pred
stavili kot novinarji oz. predstavniki zainteresirane 
javnosti.
Nekateri stanovalci blokovskih naselij zato 
razmišljajo, da bi naredili skupno akcijo in se prik
lopili k novemu aktualnemu ponudniku T2, 
Telemachu pa se odpovedali. Zavedajo se, da rib
niški sistem ni tehnično brezhiben, marveč celo 
sporen, saj bo ob vsakem manjšem grmenju 
zmanjkalo slike. Julija Čeh, vodja marketinga in 
odnosov z javnostmi, priznava, da se sprejem pro
gramov, ki potekajo preko satelita, v primerih 
slabega vremena poslabša, "vendar se to dogaja 
v vseh sistemih, ne samo našem". Dodala je tudi, 
da Telemach vzdržuje in obnavlja celotni sistem, 
obnova na nekaterih delih pa vendarle poteka 
počasnejše, ker niso povsod urejena soglasja in 
pogodbe.

Alenka Pahuue

&Ešem



So dnevi in trenutki 
polni sreče in miline, 
ko radostni oči zapremo 
in si tiho zaželimo - 
da ne mine.

ZAHVALA
Ob mnogo prezgodnji smrti

MITJE ČEŠARKA IN 
MARKA PONJAVIČA

iz Gornjih Lož in 19

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob 
strani in ju v tako velikem številu pospremili na njuni zadnji poti.

Zaspala bo vas, ki tvoja več ni, le v sanjah iskal boš še stare poti. Srečal 
boš znanko, ki mimo bo šla, prisluhnil boš glasbi, ki gre do srca. 
Spomin te bo gonil in čudni nemir, velika bo luna in pel bo skovir. Telo 
je umrlo, tukaj, nekoč, ni več se vrnilo, kar vzela je noč. Dišale so trave 
in gozd zelenel, le z nami do doma nihče več ni šel.

Ni večje bolečine, kot v dneh žalosti nositi v srcu srečnih dni spomine...

Družini Češarek in Ponjavič

Glej zemlja sije vzela, kar je njeno, 
a, kar ni njeno, nam ne more vzeti, 
in to, kar je neskončno dragoceno, 
je večno in nikdar ne more umreti. 
(S. Makarovič)

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega ljubega moža, očeta, 

brata, strica in svaka

FRANCA LOVŠINA
(1944-2006)
iz Žlebiča 11 a

se iz srca zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem in znancem, 
ki ste nam v tem težkem trenutku stali ob strani in ga v tako velikem številu 

pospremili na njegovi zadnji poti.

Hvala za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in sv.maše. 
Zahvaljujemo se osebju ZD Ribnica, gospodu kaplanu za opravljen obred, 

pevcem za lepo zapete pesmi, ribniškemu pihalnemu orkestru, 
dirigentu Matjažu za zaigrano Tišino, sosedu Antonu 

za izrečene poslovilne besede ter gasilcem za izkazano čast.

Posebna zahvala dr. Štefanu Čampu , Anki Debeljak, Alojzu Debeljaku 
in nečaku Alojzu Lovšinu.

Hvala vsem, ki ste ga spoštovali in imeli radi.

Žalujoči vsi njegovi

Ne jokajte ob mojem grobu, 
le tiho k njemu pristopite, 
pomislite, kako trpela sem 
in večni mir mi zaželite.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame, stare mame, 

babice, tašče in sestre

ANGELE PAHUUE
iz Rakitnice 9

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem in 
znancem kakor tudi sodelavkam in sodelavcem Inlesa ter Tesarstvu 
O raže m za izrečene besede sožalja, podarjeno cvetje, sveče in 
darovane svete maše.
Hvala g. župniku Branku Potočniku za opravljen obred, pevcem za 
zapete pesmi, pogrebnemu zavodu AVE, Komunalnemu podjetju 
Ribnica in vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

ŽALUJOČI VSI NJENI. 

Kogar imaš md, nikoli ne umre, le daleč je...

SIC>L.NET

"Jaz sem vstajenje in življenje; 
kdor veruje vame, bo živel, 
tudi če umrje (Jn 11,25)

ZAHVALA
Ob nenadni smrti naše tete

ANE ANDOLŠEK
iz Dolenjih Podpoljan 10

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in sv. maše. 
Zahvaljujemo se g. župniku Tonetu Masniku in g. Antonu Koširju za 
lepo opravljeno pogrebno sv. mašo in pogrebni obred.
Hvala vsem, ki ste jo pokropili in v tako velikem številu pospremili na 
njeni zadnji poti.

Vsi NJENI

13
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Življenje je večno,
ljubezen nesmrtna j* _
in smrt je samo obzorje, '* Vvjg
kjer naš pogled nima mej.

*

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta, dedija, 

brata, strica in tasta

IVANA ŠEGE
iz Grčaric 11

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame, 

stare mame in tašče

MARIJE KLAVS
iz Jurjeviče 19

se iz srca zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki so nam ob tem težkem trenutku stali ob strani in ga v 
velikem številu pospremili na zadnji poti.
Hvala vsem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče.
Posebna hvala osebju zdravstvenega doma Ribnica, dr. Marjeti Kregar 
za obisk na domu, dr. Petru Rusu, patronažni službi, sestram Mariji, 
Majdi in Darinki. Posebej se zahvaljujemo sosedi Danici 0 raže m za 
nego na domu. Hvala Mirku Oražmu za govor ob slovesu.

ŽALUJOČI VSI NJEGOVI.

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, vaščanom, 
znancem za izrečeno sožalje, darovane svete maše, cvetje in sveče. 
Hvala osebju Zdravstvenega doma Ribnica, g. župniku Antonu 
Berčanu, pevcem, gasilcem, zakoncema Škof in ge. Zdenki Tomazin za 
poslovilne besede. Hvala vsem, ki ste se poklonili njenemu spominu in 
jo v tako velikem številu pospremili na njeno zadnjo pot.

Vsi njeni

‘ll

lü

Vsako pomlad bo na Travni gori najina lipa zelenela in cvetela.
Spominjala bo zanamce zvesto ljubiti dom in rodni kraj, nama pa bo 
veter v zadnji dom ponesel vonj njenega cvetja.

Na Žalah v Ljubljani smo se 19. junija poslovili od 
dragegamm FRANCETA KOVAČIČA

roj. 1913 v Jurjeviči

ZAHVALA
V 91. letu starosti nas je zapustila naša mama, stara 

mama in prababica

Kdor se ga še spominja, naj mu posveti lepo misel v slovo.

Žalujoči: žena Karla, hči Marinka in Iztok.

UUDMILA-MILKA LESAR
z Gorenjske ceste 69 v Ribnici

OPRAVIČILO

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za izrečeno 
sožalje, podarjeno cvetje in sveče.
Iskrena hvala g. župniku Antonu Berčanu za opravljen obred ter 
pevcem Župnijskega pevskega zbora za zapete pesmi.
Zahvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

V zahvali ob smrti Janeza Omerze iz
Ribnice je v majski številki Rešeta pri objavi 
fotografije prišlo do neljube napake, za kar 
se prizadetima družinama iskreno opraviču
jemo. Zahvalo ponovno objavljamo na strani 

15.
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Pod rušo si nesel vse svoje skrivnosti, 
v gomilo si nesel vso svojo bolest, 
uspavanko zdaj ti šumijo gozdovi, 
odkrila ti večnost je svojo prelest.

(ABoštele)

ZAHVALA
ob boleči izgubi našega dragega moža, očka in ata

JANEZA OMERZE
iz Ribnice

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem in sodelavcem, ki ste se v tako velikem številu poklonili nje
govemu spominu, hvala za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče. 
Zahvaljujemo se tudi g. župniku za lepo opravljen obred, pevskemu 
zboru Lončar za lepo zapete poslovilne pesmi, Zvezi borcev in Društvu 
upokojencev iz Ribnice, pogrebni službi AVE in Komunalni službi 
Ribnica.
Posebna zahvala dr. Marjeti Kregar za sočutno skrb v zadnjih trenutkih 
njegovega življenja.
Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zad
nji poti.

ŽALUJOČI VSI NJEGOVI

ZAHVALA

21. maja smo se na hrovaškem pokopališču skupaj z goričevskimi gasil
ci poslovili od našega dolgoletnega člana

Toneta Dejaka-mehanika Toneta

Rodil seje 30. oktobra 1911 v Glavicah in je bil najstarejši član društva. I 
S svojim poklicnim znanjem je deloval v društvu v tistih časih, ko je v 
društvo prišlo prvo motorno vozilo in še prej, ko je bilo treba vzdrževati 
stare motorne brizgalne. V glavnem je skrbel, da so vsi stroji, ki so 'bili v 
društvu, tekli kot morajo. Bil je tudi naš prvi šofer. Vse to je opravljal ob 
svojem delu v prvi privatni mehanični delavnici, ki jo je imel v Ribnici. V 
njej je popravljal prve mopede in kolesa.
Kljub svojim visokim letom se je še vedno zanimal, kako deluje društvo 
in s katero tehniko razpolaga. Vedno se je veselil uspehov društva.
Za vse, kar je dobrega in zastonj storil za društvo in za celotno skupnost, 
se mu v imenu članov PGD Ribnica iskreno zahvaljujem. Ostal nam bo 
v trajnem spominu kot veder in dobrotljiv član gasilske organizacije. 
Veliko prostega in delovnega časa je posvetil gasilski organizaciji, ki jo 
je imel res rad.
Naj počiva v miru, nam pa ostane v spominu!

Matjaž Virant, predsednik društva

Podjetniške informacije

V pripravi so različni razvojni dokumenti, ki 
pokrivajo obdobje 2007-2013, zato poziva
mo vse, ki imate razvojne načrte za svojo 
dejavnost ali za svojo lokalno skupnost, da 
nam pošljete kratke predstavitve teh razvo
jnih idej, da jih bomo lahko upoštevali v pro
gramskih dokumentih (pošljite na naš e- 
naslov ali naslov ali telefonirajte).

Program vavčerskega svetovanja (izvaja 
JAPTI - Javna agencija za podjetništvo in tuje 
investicije in je sofinanciran iz sredstev strukturne 
politike, Ministrstva za gospodarstvo, Ministrstva 
za delo, družino in socialne zadeve in Zavoda RS 
za zaposlovanje): možnost sofinanciranja sveto
valnih storitev do višine 1.000.000 SIT. Preko pro
grama vavčerskega svetovanja vam npr. lahko 
pomagamo pri prijavi na razpise (svetovanje pri 
prijavi na razpis, pri izdelavi poslovnega načrta...). 
Vsi zainteresirani, pokličite!

Javni razpis za izbor lokalnih zaposlitvenih 
programov - javnih del v RS za leto 2006,
Uradni list RS, št. 97/2005. Razpisnik: Zavod RS 
za zaposlovanje. Rok: do razdelitve sredstev, 
oziroma najkasneje do 5.10.06, v letu 2006 vsak
5. v mesecu. Podrobnosti: 
http://pmmg.japti.si/mainframe.php?id=203#co 
ntents.

Javni razpis za kreditiranje okoljskih naložb 
35PO06A, Ul RS, št. 1-2/06, Informacije: 
Ekološki sklad RS, Ljubljana, tel.: 01/241 48 20,

www.ekosklad.si. Predmet razpisa so krediti za 
okoljske naložbe v RS (znesek: 6 milijard Sit). 
Rok: do porabe oz. do 30.12.06. Podrobnosti: 
http://www.japti.si/index.php?id=3578.

Javni razpis za spodbujanje tujih neposred
nih investicij v letu 2006. Ul RS, št. 13/06, inf.: 
01/478 35 57, bojan.celar@japti.si in 01/478 37 
03, rok.tomsic@gov.si. Predmet: dodelitev spod
bud za začetne investicije, ki jih bodo tuji investi
torji izvajali na ozemlju RS. Razpisnik: Ministrstvo 
za gospodarstvo. Rok: 12.9.06. Podrobnosti: 
http://www.japti.si/index.php?id=3704

Za naslednje razpise: Uradni list RS, št. 19- 
20/06, Informacije: Slovenski podjetniški 
sklad (v nadaljevanju Sklad), tel.: 02/234 12 74, 
02/234 12 76, e-pošta: bostjan.vidovic@podjet- 
niskisklad.si.
Javni razpis za odobritev neposrednih dol
goročnih investicijskih kreditov za nova 
podjetja v letu 2006, (gospodarske družbe, sp, 
z od 1-9 zaposlenih, ki niso registrirana več kot 42 
mesecev in izplačujejo plače več kot 3 mesece. 
Rok: vsak 25. v mesecu, do porabe oz. do 
25.10.06. Sredstva: 200 mio SIT, pogoji: maks. 
22,5 mio kredita (do 75% investicije), obresti 3% 
nominalno, do 7 let... 
http://www.japti.si/index.php?id=3792.

Javni razpis za izdajanje garancij dolgo
ročnih kreditov, najetih pri bankah v RS v 
letu 2006. Rok: do skupne odobritve sredstev v

razpisa oz. do vključno 6.11.06. 
http://www.japti.si/index.php?id=3795.

Javni razpis za odobritev mikrokreditov za 
mala podjetja v letu 2006. Sredstev 100 mio 
SIT, kredit: do 6 mio, obr. 3,8%, vračanje do 5 let. 
Rok: do 25. v mesecu, do skupne odobritve sred
stev oz. do 25.10.06. Podrobnosti: 
http://www.japti.si/index.php?id=3797.

Javni razpis za sofinanciranje raziskovalcev 
v gospodarstvu (okrepitev razvojnih enot pod
jetij z novimi magistri in doktorji), Ul. 23/06, Rok: 
5.9.2006. Podrobnosti: 
http://www.japti.si/index.php?id=3826

Javni razpis za sofinanciranje usposabljanja 
in izobraževanja zaposlenih v RS, Ul. RS, št.
43/06, inf. ZRSZ, suzana.kerec@ess.gov.si. 
usposabljanje in izobraževanje zaposlenih: Sklop 
A) v podjetjih v preoblikovanju ali v novo ustanovl
jenih podjetjih. Sklop B) v perspektivnih sektorjih. 
Upravičeni stroški: svetovanja v povezavi s pro
jektom usposabljanja in izobraževanja zaposlenih 
oseb (gospodarske družbe, sp in druge organi
zacije po razpisu). 2.rok: 11.9.2006. Podrobnosti: 
http://www.japti.si/index.php?id=4089.

Nadaljevanje na strani 24
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M Na podlagi 120. člena Zakona o uresničevanju javnega interesa za kulturo (Uradni list RS, št. 96/02) in 12. člena Pravilnika za vrednotenje programov lju

biteljske kulturne dejavnosti v Občini Ribnica (Uradni list RS, št. 36/03, 17/04) v zadevi javnega razpisa na zbiranje predlogov za sofinanciranje programov 
ljubiteljske kulturne dejavnosti v občini Ribnica v letu 2006 ter na podlagi predloga strokovne komisije izdajam naslednji

SKLEP

o izbiri izvajalcev kulturnih programov in projektov
ter prireditev v letu 2006

I. V letu 2006 bo Občina Ribnica iz proračuna sofinancirala naslednje izvajalce in njihove kulturne programe, projekte in prireditve:

REDNA DEJAVNOST KULTURNIH DRUŠTEV: Višina sofinanciranja
1. KUD Ribniški pihalni orkester.......................................................................................................... 729.290 SIT
2. Društvo mažoret in plesalcev Ribnica...............................................................................................277.022 SIT
3. KUD Gallus Ribnica, Nonet Vitra.......................................................................................................269.176 SIT
4. KUD France Zbašnik Dolenja vas, Dramska skupina ..............................................................308.625 SIT
5. KUD France Zbašnik Dolenja vas, Otroška folklorna skupina .................................................249.745 SIT
6. KUD France Zbašnik Dolenja vas, Cerkveni mešani pevski zbor sv. Rok........................................366.258 SIT
7. KUD France Zbašnik Dolenja vas, Moški pevski zbor Lončar....................................................... 326.443 SIT
8. KUD France Zbašnik Dolenja vas, Dekliški pevski zbor .......................................................... 165.568 SIT
9. KUD France Zbašnik Dolenja vas, Moška pevska skup. "d'GAMABIS" ................................. 176.053 SIT
10. KUD Komorni zbor p. Stanislav Škrabec Ribnica............................................................................327.103 SIT
11. UD Župnijski pevski zbor RIBNICA..................................................................................................458.575 SIT
12. Vaško turistično etnološko društvo HROVAČA............................................................................... 471.040 SIT
13. KUD Sveti Gregor, Dramska skupina...............................................................................................407.394 SIT
14. KUD Sveti Gregor, Mešani pevski zbor .................................................................................... 249.012 SIT
15. Društvo oktet GALLUS Ribnica ................................................................................................258.691 SIT

KULTURNI PROJEKTI IN PRIREDITVE: Višina sofinanciranja
1. Društvo mažoret in plesalcev Ribnica, Zaključni letni koncert................................................................100.000 SIT
2. KUD Ribniški pihalni orkester, Letni koncert v Ribnici ........................................................... 100.000 SIT
3. KUD Sveti Gregor, Dramska skupina, Dramska uprizoritev Moč uniforme....................................130.000 SIT
4. KUD F. Zbašnik Dolenja vas, Miklavževanje.......................................................................................50.000 SIT
5. KUD F. Zbašnik Dolenja vas, M.p.s. "d'GAMABIS" Samost, letni koncert......................................50.000 SIT
6. UD Župnijski pevski zbor Ribnica, Samostojni letni koncert ..................................................100.000 SIT
7. Ribniški študentski klub, Razpis raziskovalnih nalog ............................................................... 150.000 SIT
8. VETD Hrovača, Miklavževanje...........................................................................................................100.000 SIT
9. VETD Hrovača, Žive jaslice ....................................................................................................... 100.000 SIT
10. Društvo oktet GALLUS Ribnica, Letni samostojni koncert v Ribnici ...................................... 60.000 SIT
11. Osnovna šola Ribnica, 80-letnica Meščanske šole (za kult. program) ...................................200.000 SIT
12. Osnovna šola Ribnica, Tekmovanje "Male sive celice" (za kult. program)........................................50.000 SIT
13. Vrtec Ribnica, Tri predstave "Nasmejati mlado in staro" ........................................................... 70.000 SIT

II. Izbrani izvajalci morajo v roku 30 dni po dokončnosti sklepa o izbiri z Občino Ribnica podpisati pogodbo o sofinanciranju javnega kulturnega programa 
oz. projekta.

Obrazložitev:
Na javni razpis zbiranja predlogov za sofinanciranje programov ljubiteljske kulturne dejavnosti v občini Ribnica v letu 2006, ki je bil objavljen v občinskem 
glasilu REŠETO dne 27.3.2006, je prispelo skupaj 19 vlog; od tega je 7 vlagateljev kandidiralo samo za redno dejavnost, samo za projekte in prireditve 4 
vlagatelji, za obe zvrsti pa 8 vlagateljev.
Vlagatelji so ponudili v izbor 22. projektov oz. prireditev.

V razpisnem postopku je bilo ugotovljeno, da so bile vloge iz izreka odločbe pravočasne in popolne oz. so bile dopolnjene v predpisanem roku ter da vla
gatelji izpolnjujejo razpisne pogoje. <
Vse vloge je pregledala strokovna komisija ter opravila ocenjevanje in vrednotenje vlog na podlagi določil in strokovnih meril veljavnega pravilnika ter priprav
ila predlog izbora programov ljubiteljskih kulturnih dejavnosti s predlogom razdelitve razpoložljivih proračunskih sredstev. Razpoložljiv obseg proračunskih 
sredstev za ljubiteljsko kulturno dejavnost v letu 2006 znaša 6.300.000 SIT, od tega 5.040.000 SIT za redno dejavnost kulturnih društev ter 1.260.000 SIT 
za kulturne projekte in prireditve. Redna dejavnost kulturnih društev je vrednotena v skladu z veljavnim točkovnimi merili pravilnika, kulturni projekti in prired
itve pa so izbrani glede na javni interes, vsebinsko učinkovitost ter kulturni in promocijski pomen za občino Ribnica.

ŽUPAN 
Alojz Marn
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Avtohiša ZalarAVTODELI
V Malih Laščah v AVTOHIŠI ZALAR smo odprli novo trgovino z nadomestnimi deli za 
vse vrste osebnih vozil. Hitra postrežba in konkurenčne c§fl|y£gs bočni prepričale. 
Vabimo Vas obiščite nas.

Velika izbira olj, 
servisnega materi 
čistilci, zavore, S| 
dodatna oprema, 
avtokozmetika in se več

zsiO1
e znbmke osebnih vozil;

Avtohiša Zalar

,

inles
VRHUNSKA KAKOVOST
• novo: MASIVNA NOTRANJA VRATA

Leseno okno z alu oblogo

Nizkoenergijsko okno

e lesena okna in vrata e les/ aluminij okna in vrata 

e pvc okna in vrata e aluminij okna in vrata

• pvc/ aluminij okna e polkna, rolete, komarniki

• svetovanje - izmera - montaža - servis

INLES d.d., Kolodvorska 22, 1310 Ribnica

www.inles.si, e-mail: info@inles.si

Maloprodaja Ribnica, tel.: 01 8377 162, fax: 01 8377 331



ffiSMSU NEPREMIČNINE Franc TANKO s p.
Del. čas: od 10 -17, sob. 10 -13, Prečna 4a, Ribnica, Tel.: 83 62 101, GSM.: 041 643 004

PRODAMO
HIŠE:
KOČEVJE - center, starejša stanovanjska hiša,14x12 m, zgraj. 
1932, velikost parcele 1395 mz. el., voda, takoj vseljiva, 
možna zamenjava za stanovanje v Ljubljani, 28 mio SIT 
(116.667 EUR).
SODRAŽICA - center, starejša stan. hiša z poslovnim 
prostorom 37 m2- trgovina, 10x11 m, zgraj. 1930 in 
gospodarskim poslopjem, 10x22 m. vel par 608 m2, zemli. 
162 m2, klas. Ogrevanje, el., voda cena za stan. Hišo in posl. 
prostor 16 mio SIT ali 66.666 EUR, za gosp. poslopje pa 7,5 
mio SIT ali 31.25 EUR.
ŽIMARICE - starejša stanovanjska hiša ob potoku (bivši mlin) 
zgrajena 1930, velikost 594 m2, z njivo, v izmeri 292 m2, 
gozd v izmeri 9417 m2 in njivami v skupni izmeri 3340 m2. 
Cena za celotno posestvo je 7.7 mio SIT ali 32.132 EUR. 
RIBNICA CENTER - poslovno stanovanjska hiša, zgrajena 
pred letom 1967, velikost parcele 368 m2 z vrtom delno 
obnovljena, CK na olje, KT. TEL, cena 37 mio SIT ali 154.398 
EUR.
JURJEVIČA - starejša stanovanjska stavba 12x10 m, 
zgrajena pred letom 1967, manjša parcela, velikost 178 m2 
(služeča), EL, voda, cena 5.6 mio SIT ali 23.370 EUR. 
POSLOVNI PROSTORI:
KOČEVJE - industrijska cona, novejši poslovni prostori v 
izmeri cca 450 m2, 14x12 m, zgraj. 1997, z urejeno 
dokumentacijo za proizvodnjo mirno dejavnost, 14 park. 
mest, vsa infrastruktura cena 63, 95 mio SIT ali 273.876 
EUR, v račun vzamemo tudi stanovanje v Ljubljani, uporaba 
takoj.
KOČEVJE- center, obnovljeni poslovni prostor v izmeri cca 
120 m2 - pisarne v 1 nadstropju, delno opremljene, zgrajene 
pred letom 67, takoj vseljive, cena 21.000.000,00 SIT ali 
87.500 EUR.
KOČEVJE • Industrijski cona, nosijil poslovni prostor vel. 
104,44 m1, zgraj 1996, urejena dok., III grad. faza, cena 
18.000.000,00 SIT ali 75.000,00 EUR.
RIBNICA - center poslovno stanovanjska stavba v 
obartovanju, stanovanje v izmeri 103 m2, potrebno zaključnih 
del, zgrajeno leta 1998, velikost parcele 131m2, poslovni 
prostor v velikost 103 m2, urejena dokumentacija z 
uporabnim dovoljenjem. Cena 27 mio SIT ali 112.500 EUR. 
GRADBENE PARCELE:
RIBNICA - HRASTJE gradbena parcela, velikosti 1123 m2 
prodamo, cena za m2 4.200,00 SIT ali 17,5 EUR.
RIBNICA - VELIKE POLJANE, gradbena parcela velikosti 1398

m1, lepa lokacija, cena 3,6 mio SIT all 15.000,00 EUR. 
GROSUPLJE - ČUŠPERK- gradbena parcela zazidljiva ca. 600 m1 
v skupni Izmeri 983 mz na zanimivi lokaciji, sončna lega, voda 
na parceli, elektrika v bližini, cena 9.600,00 SIT ali 40.00 EUR 
za m1.
KOČEVJE - KOBLARJI, gradbena parcela v izmeri ca 800 m2, 
sončna lokacija, vsa infrastruktura blizu, možna gradnja dveh 
hiš, cena za m2je 3.360 SIT ali 14 EUR.
RIBNICA - LOŠKI POTOK, delno gradbena delno kmetijska 
pacela, velikost ca. 3700 m2, od tega zazidljiva ca. 1000 m2, 
ob osvaltirani cesti, lepa sončna lokacija, vsa infrastruktura v 
bližini, cena 3,9 mio SIT ali 16.250 EUR.
RIBNICA • HRASTJE. 3 gradbene parcele, velikosti 1192 m2, 
976 m2 in 1005 m2, cena za m2 3.600 SIT ali 15 EUR. 
KMETIJSKE PARCELE:
RIBNICA - BUKOVICA, Pašnik 1667 m2, travnik 3416 m2 in 
travnik 1355 m2, cena za m2 je 298,00 SIT.
RIBNICA - DOLENJA VAS, več kmetijskih parcel in gozdov na 
različnih lokacijah, v skupni izmeri ca 2 ha, prodamo v paketu 
za 1.950.000 SIT ali 8.200 EUR.
ODDAMOVNAJEM 
POSLOVNI PROSTORI:
RIBNICA - strogi center, tri lepo urejene pisarne z uporabnim 
dovoljenjem, skupna velikost 75 m2, vseljivo takoj cena 
najema po dogovoru
KOČEVJE- štiri pisarne, opremljene, varovane, v pritličju, vel. 
cca 64 m2, 34 m2,16 m2 in 41 m2, CK, vsa dokumentacija- 
uporabno dov. Cena najema 6,0 EUR za m^ ali 1.440,00 SIT. 
KOČEVJE- center, obnovljeni poslovni prostor v izmeri cca 
120 m2 - pisarne v 1 nadstropju, delno opremljene, zgrajene 
pred letom 67, takoj vseljive, cena 21.000.000,00 SIT ali 
87.500 EUR.
RIBNICA-JURJEVIČA, poslovni prostor za mirno dejavnost v 
izmeri ca 770 m2, z večjim dvoriščem, zgrajen leta 1980, 
infrastruktura urejena, cena za m2 3 EUR ali 719 SIT.
KUPIMO
STANOVANJA:
LJUBLJANA • Kodeljevo, Trnovo, Prule, Vič, kupimo 
enosobno stanovanje od 37 do 45 m2, prvo ali drugo 
nadstropje, gotovinsko plačilo, od 19 do 21 mio SIT, vselitev v 
dveh mesecih.
LJUBLJANA - Kodeljevo, Rudnik, Vič, Moste, kupimo 
garsonjero od 24 do 30 m2, prvo ali drugo nadstropje, 
gotovinsko plačilo, od 14 do 15 mio SIT ali 58.333 EUR, 
vselitev v dveh mesecih.

Uredimo vam vso dokumentacijo, svetujemo in se za vas strokovno in srčno potrudimo 
pri prodaji in nakupu vaših nepremičnin, pokličite nas in nam zaupajte vaše že|je.

FRAGMAT
izolirlcca

AKCIJA
Gradbeni material:
Bogener strešniki 
Schiedel dimniki 
Oblak commerce tlakovci

FRAGMATIzolirka d.o.o. 
Cesta Majde Šilc 1 

Sodražica
tel.: 01 836 67 77 

ali 031 248 875 
Delovni čas: 7.30 do 19. 

sobota: 7.30 do 12.

BOGENER'
DACHZIEGEL

SCMŠBmEL

Strešna okna Fakro 

Termoizolacije:
Gradbeni in fasadni stiropori dodatno -20% 
Hidroizolacije dodatno -15%

Na zalogi tudi vsi ostali gradbeni materiali, 
armaturne mreže, rebrasto železo, 
betonski bloki, modularni bloki, cement...

oblak

Ugodno lahko v mesecu juliju kupite hladilnike 
in zamrzovalnike proizvajalca Gorenje.

Ves Lesninin program

Kuhinje S VE A

Blago lahko dobite na ugoden kredit do 24 obrokov. 
Po dogovoru vam nudimo dostavo s tovornim vozilom z 
dvigalom ter dostavnim kombijem.

^Ffakro

gorenje
lesnina

SVEA

Trgovina Cerknica, Cesta 4. maja 1., 1380 Cerknica
tel.: 01 709 38 01 ali 051 378 042 

Delovni čas: 8.30 do 12. in 15.00 do 19. 
sobota: 8.00 do 12.00

jjWSSffääjg

■bjTERnun
pvc oKNii ih vnirni

PE Ribnica: 
Nemška vas 3 

Tel.: 040/258-924 
Ljubljana: 

Interalta d.o.o., Ljubljana 
Stegne 21 c 

Tel.: 01/511-16-24 
www.interalta.si

ajo Višjo kulturo bivanja!

BARVE ito a. d
ULICA TALCEV 28,RADIZEL,2312 OREHOVA VAS 
TEL/FAX:02/605-6001, gsm: 070/409-525

IZVAJAMO:

G IZDELAVA VSEH VRST FASAD 
G SANACIJA FASAD
G BARVANJE LESA (napušči, vrata, balkoni...)

ANTIKOROZIJSKA ZAŠČITA 
G STROJNI OMETI G MONTAŽA MAVČNIH PLOŠČ

DELO OPRAVLJAMO PO CELI SLOVENIJI. 
ZAGOTAVLJAMO STROKOVNO IN KAKOVOSTNO IZVEDBO DEL 

ZA OPRAVLJENO DELO DAJEMO GARANCIJO

OPTIK
ÄflEE roZNlDČ

VrvarsKa 3 
1310 HjtoRica 

TEL: 01/83 60 367

Delovi)! čas: 
vsaK dai) od 91) do 191) 

sobofa zaprto

Tone Pogorelec

Blesk 2 d.o.o.
Čistilni servis in 
slikopleskarstvo 
Bukovica 2, 1310 Ribnica
Tel.: 01/836 99 33, 
fax: 01/836 99 34, 
gsm: 031/647 188,
E-mail: blesk2@amis.net

,nj objektov

_ iv
rketov
objektov

.„novanj



Optika A nita
836 11 28

ponedeljek 9-12 
tor, sre, čet, pet 9-14 

sobota 9 ■

GOSTINSTVO - TURIZEM
PVGEL) Tel.: 01/8361 189 ali 01/8361-66S 

GSM: 031/760-697
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cd rOBLETNICE
POGREBSCINE

HAAS DOM trgovsko in gradbeno podjetje d.o.o. 
Bohova 78.2311 HOČE Haas

DOM

Naša celotna ponudba zajema:

- predalčne in lepljene lesene 
konstrukcije za industrijske, 
kmetijske, skladiščne in
športne objekte 

-Sitiroka paleta HAAS 
montažnih hiš

Vrhunska kvaliteta oken in vrat 
Domiselna okenska tehnika

PRI NAS DOBITE VSE NA 
ENEM MESTU!

TEL.: 02 / 613 0 613, FAX: 02 Z 613 0 615, www.haas-dom.si 
E-mail: info@haas-dom.si. GSM: 051 645 203

MOBITEL & debitel zastopstvo
SERVIS IN ZASTOPSTVO GSM / UMTS
ZASTOPSTVO ZA MODRI ADSL.

io£,in*W0B.TElpopust ,udodjffi0{
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www.microera.sl
MicroERA Jože Šilc s.p.

Merharjeva 3,Ribnica
T: 01/ 8373 116, 051/ 358 762; E-mail: info@microera.si

PREDSTAVITVENA VOZILA

VW NOVA Jetta Trendline 1,6 75kw, avtomatska klima 
VW Polo Comfortline Cool & Family 1,4 16V 55kw-75km, dnevne luči 
VW Golf GT 1,4 ISl 125kw-170km, avtomatska klima, naslon za roke, meglenke, 

radio RCD 300+

RABUENA VOZILA
VW Golf 1,4 55kw-75km, letnik 2002, prevoženih 29.000 km, centralno daljinsko 

zaklepanje, ABS, radio, štiri vrata 
VW Vento avtomatik, letnik 1994 
PEUGEOT 106 XR 44KW, letnik 1993
VW Golf 1,9 SOI, letnik 2001, 5 vrat, centralno daljinsko zaklepanje, alu platišča. 
VW Polo 1,4, letnik 2002, rdeče barve, klima, comfortline, 5 vrat.

VOZILA NA ZALOGI
:

Smešna cena.
Zaresen avto.

Golf
Skupna poraba: 5,0 - 8,11/100 km. Emisije CO2:135-206 g/km. Število vozil in modelov je omejeno.

RANDEU
Mahovnik 2, 1330 Kočevje 

telefon 01 8951 488, telefaxOl 8955 240 
e-mail: domijan.rondel|6por$che.$l 

salon in delavnica pon.* pet. od Z do 18. vre 
sobota salon od 8. do 12. ure

PORSCHE
KREDIT IN LEASING

VW Golf Trendline 1,9 TDI 66kw-90km, 1,6 75kw-102km, pet vrat, kovinska barva, klima 
"climatronic", stikalo za dnevne luči, zasilno rezervno kolo, sredinski naslon za roke, 
EVFORIJA

VW Golf Plus Trendline in Comfortline1,9 TDI 77kw, stikalo za dnevne luči, klima 
"climatronic", el.paket, naslon za roke, zasilno kolo, EURO PAKET 

VW NOVA Jetta Trendline 1,9 77kw-105km, avtomatska klima, naslon za roke, dnevne luči 
VW NOVI Fox 1,4 55 kw,1,2 40kw meglenke, klima "climatic", barvni paket, dnevne luči, 

deljiva klop, zrcalno srebrna kovinska barva 
VW NOVI Passat lim. Comfortline 2,0 TDI 103kw-140km, meglenke, večfunkcijski 

prikazovalnik, radio RCD 300 plus, alu platišča, črne stranske letve 
VW NOVI Passat var. Comfortline 2,0 TDI 103kw-140km, večfunkcijski prikazovalnik, 

usnjen volan, alu platišča, radio RCD 300 plus 
VW Touran Trendline 1,9 TDI 77kw-105km, avtomatska klima, dnevne luči, tri kraki usnjen 

volan, osem zvočnikov, zatemnjena stranska stekla 
VW Polo 1,2 47kw-64km, Comfortline COOL FAMILY, dnevne luči



PORSCHE
KREDIT IN LEASING

Joras Center
SEF1T

POOBLAŠČEIMI PRODAJALEC IN SERVISER 
VOZIL SEAT in ŠKODA

Ob železnici 7, 1310 Ribnica 
tel.: 01/8369-040, 8361-127, fax: 8369-045 

Delovni čas: pon. - pet. od 8. do 19. ure 
sob. od 8. do 13. ure

H0RMANN
garažna in industrijska vrata

i Pmprnt PO SVOJA VRATA
jJU]! ] ] j | j I T I I Sekcliska garažna vrata

epu vrhunskega

J

proizvajalca Hörmann, 
z motornim pogonom, 
montažo in DDV

2375x2000 -* 2375 x2125 

2500 X 2000 2500 X 2125

14,'?fže za 199.900,00 SIT »»'
One lejem« izolirani garelne v»l» EPU (voaonvvnt mtiiv. 
bel«. woedQier). nx*xni pogon, monuj» n 6.6 SCO/

Pooblaščeni zastopnik:
Sfere Matjaž s.p. 
Goriče vos 86 
1310 Ribnice 
tel.: 836 26 29 
GSM: 041/612 590

«nlngt NOVICE vsak dan
ob polni uri, med 6. in 20. uro

KI4.Q
Šeškova 14, 1310 RibnicaTelefon: 836 98 16, trženje:041 633 415, 041 320 651SMS nabiralnik:051/ 220 220J!®z E - pošta:

§Si‘ info@radiourban.s!studlo@radlourban.sl
Id: marketlng@radiourban.siwww.radiourban.si

MOTOMAN GREXI
Robotizacija In avtomatizacija v Industriji

d.o.o.

PRAVI PARTNER V SVETU ROBOTIZACIJE V INDUSTRIJI

Šest osni členkasti roboti Iz družine MOTOMAN, 
nosilnosti od 3kg- 500kg, ki jih krmili visoko zmo
gljiv krmilnik XRC, ki edini na svetu omogoša 
sinhrono krmiljenje itlrlh robotov hkrati, oziro
ma lahko zvezno krmili 27 robotskih osi.

IDEALNA REŠITEV V APLIKACIJAH:
O OBLOČNEGA VARJENJA 

O UPOROVNEGA VARJENJA 

O STREGE 

O PLAZEMSKEGA IN 
LASERSKEGA REZANJA 

O POLIRANJA 

o PALETIRANJA 

o BRUŠENJA 

o LEPLENJA

MOTOMAN
Lepovče 23,1310 Ribnica 
tel.: +383(0)1 83 72 410 
faks:+386 (0)1 8361 243 

e-mali: lnfo@motomanrobotec.sl 
www.motomanrobotec.sl
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RABLJENA 
VOZILA OPEL
* PRODAJA NOVIH VOZIL OPEL * PRODAJA ORIGINALNIH 
NADOMESTNIH DELOV IN DODATNE OPREME ZA VOZILA 
OPEL * PRODAJA RABLJENIH VOZIL ‘FINANCIRANJE NOVIH 
IN RABLJENIH VOZIL * SKLEPANJE IN OBNAVLJANJE 
AVTOMOBILSKIH ZAVAROVANJ * SERVIS VOZIL OPEL
* SERVIS DRUGIH OSEBNIH VOZIL * SERVIS KLIMATSKIH 
NAPRAV * VULKANIZERSKI SERVIS ...

Avtohiša Zalar
Vaš pooblaščeni prodajalec in serviser za vozila Opel.

POČITNICE MALO DRUGAČE ?

ZAKAJ PA NE!
01 7881 999 
01 7881 998 
041 611 920

ŽELIMO VAM 
SREČNO POT 

IN
SUPER POČITNICE!

DOMIX - zaključna dela v gradbeništvu 
Ana Mihič s.p., Knafljev trg 11,1310 Ribnica, Tel.: 041/758 947
• druga zaključna dela v gradbeništvu (mansarde, pola

ganje sten, stropov...)
• barvanje (vrat, balkonov ...)
• druge osebne storitve
• čiščenje stanovanj (čiščenje na domu)

^ ■—"Z Pete

Montaža SAT in TV anten

SAT - antenski sistemi
Peter Kočevar s.p. Merharjeva 2, Ribnica, GSM: 041 761-769

|DO|3 A eVSWWXMA f\ stOVSNUA

Nudim:
• gospodinjsko pomoč (pospravljanje, čiščenje ...),
• zdravstveno nego (pomoč pri vzdrževanju osebne higiene, pomoč 

pri hranjenju ...),
• pomoč pri ohranjanju socialnih stikov

Nataša Lah, Opekarska 51, Ribnica, 
tel.: 01/836 15 67, gsm 041/799 504

MALI OGLASI
PRODAM

Prodam ALU - platišča z letnimi pnevmatikami (205/55 16 W) in vijaki, kot nova, 
primerna za golf 4, audi A3, toledo, octavia. Tel.: 041 219 865.

Prodam varilni stroj Gorenje VAREX 160/180 MT, trifazni, rabljen; ključe 
GEDORE, original, novi (cena 50 EUR); ročni cirkular ISKRA, malo rabljen (50 
EUR); ročna kotna brusilka, nerabljena (cena 50 EUR). Informacije: 031/ 364 
557 (po 16. uri).

KUPIM

Kupim hlodovino (smreka, jelka, hrast). Takojšnje plačilo ob prevzemu. Sirius 
d.o.o. Ljubljana Tel.: 031 / 369 908.

NAJAMEM

Mlad par išče za v najem kmetijo, primerno za rejo manjšega števila konj, za dobo 
vsaj 10 let, z možnostjo odkupa. Tel. št: Maja (031/437 750) in Dušan (041/ 273 
041)

ODDAM

Na Merharjev! ulici 3 v Ribnici oddamo v najem poslovne prostore. Tel.: 070/ 345 
404.

RAZNO

Nudim brezplačen odvoz poškodovanih in neregistriranih vozil. Nudim tudi prevoz 
kmetijske mehanizacije. Tel.: 041 678 920.
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KUPONI VROČINA IN (SO)PARA!

KUPON ZA OBJAVO BREZPLAČNIH MALIH 
OGLASOV

Besedilo:____________________________________________

KUPON ZA NAGRADNO IGRO

Rešitev:____________________________

Ime in priimek:

Ulica: ______

Pošta:______

Tel.:________

Izpolnjeni kupon izrežite in ga v pismu oziroma na dopisnici 
pošljite na naslov:
REŠETO, Škrabčev trg 40, 1310 RIBNICA, 
najkasneje do 17. julija 2006.

Pravilna rešitev iz 5. številke Rešeta je:

KAR JE REDKO, JE DRAGOCENO

Med pravilnimi rešitvami pa je žreb določil naslednje nagrajence:

Darilni bon v vrednosti 2.000,00 SIT prejme:
MARIJA MAROLT, Dol. Podpoljane 6, 1316 ORTNEK

Darilni bon v vrednosti 2.000,00 SIT prejme:
BLAŽKA LOVŠIN, Gornje Lepovče 21,1310 RIBNICA

Darilni bon v vrednosti 2.000,00 SIT prejme:
MIHA KRAJEC, Dolenji Lazi 1,1310 RIBNICA

Majico Mobitel prejme:
NATALIJA MIHELIČ, Kot pri Ribnici 6, 1310 RIBNICA 

Majico Mobitel prejme:
SABINA MERHAR, Prijateljev trg 4, 1310 RIBNICA

Nagrade, 5 darilnih paketov, 
poklanja MICROERA, Jože Šilc, s.p., 

Merharjeva 3, RIBNICA

Nagrajencem iskreno čestitamo! Obvestilo o pre
vzemu nagrade boste prejeli po pošti.

Zanimivo. Ampak res, s soci
ološkega vidika, fenomen vseh 
fenomenov. Ne veste, kam ciljam?
V tej vročini (v času pisanja) še 
sam ne vem, kam bi ciljal, kam bi 
se dal. Imam pa v mislih nogomet.
V prejšnji številki sem se dotaknil 
političnega marketinga, ta market
ing pa spravi v rog celo politične
ga. Kamorkoli se ozrete, od 
časopisov, TV - ekranov, plakatov, 
artiklov v trgovinah..., vidite pokal, 
nogometno žogo, Ronaldinha, 
skratka, če vam ob vsem tem ni 
jasno, da se nekje nekaj dogaja v 
vezi z nogometom, potem vam 
lahko tudi sestro ali brata prodajo, 
pa tega sploh opazili ne boste.
Če smo pred štirimi, osmimi (tudi 
na teh straneh) leti ugotavljali, daje 
dejansko ta športna igra 
najpomembnejša stranska stvar 
na svetu, potem zdaj ugotavljanja 
ni več, so le dejstva. Koje v Berlinu 
igrala Nemčija, si je tekmo na pre
polnem olimpijskem stadionu 
ogledala tudi smetana nemškega 
političnega in kulturnega življenja, 
na stadionu smo lahko videli vse, 
ki v Nemčiji kaj dajo nase oz kaj 
veljajo.
Podobno je bilo v Švici, ko so na 
vladi za dve uri prekinili delo in si 
na malih zaslonih ogledali tekmo 
svoje reprezentance.
Kaj bi le bilo, če bi bila na tem SP 
v Nemčiji, ki je med drugim orga
nizirano res brezhibno, na visokem 
nivoju, Slovenija? Mislite, da bi se 
namesto oklepnikov, operacijskih 
miz, ki so kot Rakitniško jezero, 
glavna debata vrtela okrog naših 
tekačev za koščkom usnja? Usnja 
ja, ampak društva za zaščito živali 
pa tukaj nisem nikjer zasledil.
Da ne bom predolg, ker se mi v tej 
vročini res ne da sedeti za raču
nalnikom, noro je to vse skupaj, a 
ne?
Še tole, pa bi skoraj pozabil zaradi 
'skalce1, po kateri se rdeče srebro 
vzpenja proti 35-ici. V prejšnji 
številki Rešeta sem pozorno pre
bral pismo bralcev, ki gaje na pisal 
Ivan Mori. Odlično. Tako je to, ja. 
Hudič pa se plazi po glavah oseb, 
ki bi morale reči: TAKO, FANTJE, 
ZDAJ PA GREMO... Zdaj bomo 
pa uredili status stadiona, Ideala, 
seznam je lahko dolg. Najprej last

ništvo, potem namembnost, 
uporabnost... Da se v naši ljubi 
članici EU za en Ideal oz. stadion 
ne more narediti strategija v 15-tih 
letih, potem so prav vsi, ki se dogo 
vatjajo...(aha, domišlija dela kljub 
kisanju tam zgoraj?). Zamislite si, 
da bi v Sloveniji organizirali SP v 
nogometu? Res, saj imajo tudi 
Nemci mušice v možganskih labir
intih, pa pajčevino in še kaj, ampak 
s takšnimi neumnostmi kot pri nas 
pa se verjetno ta sestra v EU ne 
srečuje.
In kaj bodo porekli možje na 
Morijevo pismo? Nič, samo da bo 
vse tiho in bo minil še en mesec, 
pa bo. Letos bomo na tem sta
dionu (zaradi varnosti obiskoval
cev) organizirali Urbanovo noč. 
Ob vprašanju, kdaj naj pometemo 
tekaško stezo, da ne bo na njej 
razbitih steklenic, ostalo okolico, 
da ne bo kdo stopil na iglo itd., 
sami pri sebi dobimo odgovor 
'Tisti dan." Ker, če bi se akcije lotili 
dan prej, bi bila naslednje jutro 
zgodba takšna, kot prenekatera 
jutra poprej. Ampak vsi si zatiskajo 
oči, češ, saj ne spi tam moj sin, se 
ne omamlja tam moj sin, ne razbija 
tam moj sin... Briljantno razmišljan
je, vsa čast, spoštovani gospodje! 
Ah, ta demokracija, a ne? 
Kandidati za župane, dajte, malo 
razmislite no, a boste v naslednjih 
štirih letih v pasivi in se izogibali 
sami sebe ali boste stopili iz 
poprečja in pustili pozitiven pečat 
naši občini?!
Ob tem lahko zapišem tudi polici
jsko cvetko. Če bodo prihajali na 
oglede stadiona policisti z avto
mobili, prižganimi lučmi itd. potem 
zanesljivo nikoli ne bodo našli 
uničevalcev delno zasebne 
(Posestvo Ugar), delno javne 
(Občina) lastnine.
Zaseda se naredi v razbitih garder
obah in se čaka, čaka, čaka... in 
ujame. Ne vem, morebiti mi pa res 
tale vročina škodi, da imam taka 
čudna razmišljanja, neskladna z 
današnjo realnostjo. Grem na 
eno... pijačo. Lepe in prijetne 
počitnice pa brezskrben dopust!

Marko Modrej

S119L.NET



Pripravil Marko Modrej

NOGOMETNI KVIZ
(Na juriš)!

Na vsako vprašanje vam ponujamo več odgovorov in trditev, a le enoje pravilno. Črko pred pravilnim odgov
orom vpišite v razpredelnico in dobili boste... nekaj, povezano s/z....

1. Pa začnimo s tekmovanjem. Za ogrevanje si bomo izmenjali rože. Ja, 
prav ste prebrali, rože za rože. Katera roža iz naših krajev je marca 
letos postala prva mlada dama cvetličarstva v Sloveniji?

č Polona Lovšin 
Ž Sara Lovšin 
S Sara Prelesnik

2. Zdaj pa brcat. Nekateri boste rekli: "Pa ne že spet ta nogomet!" Prav 
imate. Po drugi strani pa... v splošni razgledanosti tudi ta najpomem
bnejša postranska stvar na svetu mesto najde. Najprej se ozrimo v 
zgodovino. Katera od naštetih reprezentanc je doslej osvojila največ 
svetovnih prvenstev?

B Italija 
L Argentina 
I Brazilija

3. Katera reprezentanca svojega osnovnega nogometnega dresa 
nima v motivih nacionalne zastave?

K Hrvaška 
V Italija 
O Argentina

4. Za katero reprezentanco igra igralec Barcelone Rafael Marquez?

D Španijo 
N Ekvador 
E Mehiko

5. V dosedanjih 17-ih svetovnih prvenstvih sta lovorike najboljšega 
pobirali le Evropa in Južna Amerika. Katera celina vodi?

L Južna Amerika 
H Evropa
I Trenutno je neodločeno

6. Katera evropska reprezentanca si je nastop na SP v Nemčiji zago
tovila tudi preko Slovenije, s katero je doživela edini poraz v kvali
fikacijah?

O Nizozemska 
P Italija 
V Anglija

7. Gremo še malo med trenerje. Ratomir Dujkovič, nekdanji vratar 
Crvene zvezde, je zdaj selektor...

U SČG-ja 
V Hrvaške 
O Gane

8. Če zapišem, da je bil leta 1974, ko je bilo SP v nogometu tudi v 
Nemčiji, peti nogometaš sveta, da je igral pri Schalkeju, Bayernu, 
veste da je to...

A Franz Beckenbauer 
C Luiz Felipe Scolari 
Č Branko Oblak

9. Nemčijo so za gostiteljico tega SP v nogometu izbrali 7. julija 2000 
v...

T Zürich u 
O Charleroiu 
Š Amsterdamu

10. V Nemčiji lahkote dni srečamo nogometaše in navijače z vseh delov 
sveta. Zanimiva oz. žalostna in kruta je recimo primerjava BDP na 
prebivalca različnih udeleženk prvenstva. 380 dolarjev je BDP v 
Gani in Togu. 48.230 (kakšna primerjava?!) pa je v...

N Švici 
A ZDA 
P Avstraliji

11. Za konec še nekaj številk. Nemcem, kar zadeva organizacijo tek
movanja, ni kaj očitati, odlično. Za posodobitev stadionov, kjer se te 
dni piše nogometna zgodovina, so zadnja leta porabili ali vložili...

K 700 milijonov evrov 
C eno milijardo, 609 milijonov evrov 
T dve milijardi evrov
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Četrte^ 29.6 (Pete^, 30.6

@3 0®o m Lumpi
frizer

Lumpi
fotograf

(PonecCeCjefa. 7. ‘Toreb 4.7. Sreda, 5.7. Četrte^ 6.7. (Pete^ 7.7.

Lumpi
novinar

Lumpi
pleše

Lumpi
gre na obisk

Lumpi
cvetličar

Lumpi 
se sreča pri 

jelenih z otroki 
iz Dolenje vasi

Program, ki bo potekal v Dolenji vasi na
igrišču
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Program, ki bo potekal v Ribnici v gradu
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FINANCER: Občina Ribnica

Nadaljevanje s strani 15

Javni razpis za finančne vzpodbude deloda
jalcem za zaposlitev brezposelnih invalidov 
za leto 2006, Ul. RS, št. 46/06. lnformacije:v 
ponedeljek, sredo in petek od 9.-12. ure, ob 
sredah od 14.-16. ure, Kontakt: Barbara Mate, tel.: 
01/23-02-736. Na razpis se lahko prijavijo gospo
darske družbe s statusom invalidskega podjetja 
in drugi delodajalci (pravne in fizične osebe ali 
samozaposleni invalidi). Razpisnik: Sklad RS za 
vzpodbujanje zaposlovanja invalidov.
Rok:14.7.2006. Podrobnosti: JAPTI:
http://www.japti.si/index.php?id=4141.

Javni razpis za dodeljevanje sredstev, 
namenjenih za financiranje investicijskih 
projektov podjetniškega značaja, Ur.l RS, št. 
48-49/06: za gospodarske družbe, samostojne 
podjetnike in obrtnike, zadruge ter zadružne 
zveze. Namen: nakup zemljišč, komunalno in 
infrastrukturno opremljanja zemljišč, gradnja 
in/ali nakup objektov, nakup novih strojev in nove 
opreme. Investicije najmanj 5 mio SIT, posojilo 
najmanj 1 mio SIT. Pogoji: vračanje do 18 let (do 
3 - letni moratorij), obresti: EURIBOR (3m)
+0,35% - območja s posebnimi razvojnimi prob
lemi, oz. +0,8% za ostala območja. 
Dokumentacija: na sedežu Javnega sklada RS za 
regionalni razvoj, Škrabčev trg 9a, 1310 Ribnica,

do zaključka razpisa, vsak dan od 9.-12. ure ali po 
naročilu preko elektronske (rdf.sklad@siol.net) ali 
navadne pošte. Dokumentacija je na voljo tudi na 
spletni strani: http://www.rdf-sklad.si. Informacije: 
01/836-19-53. Rok: do porabe sredstev oz. do 
vključno 15.10.2006.

Razpis dolgoročnih posojil in garancij 
Garancijske sheme za Dolenjsko (GSD) za 
leto 2006, Ul. RS, št. 37/06, inf.: RO Kočevje 
Ribnica d.o.o., 01/89-50-610. PC GSD razpisuje: 
- dolgoročna posojila 592,700.000 SIT, - garan
cije za ta posojila 296,600.000 SIT; za pospeše
vanje razvoja majhnih gospodarskih družb in 
samostojnih podjetnikov s sedežem v občinah 
(tudi novim). Rok: do porabe razpisanih sredstev. 
Podrobnosti: Spletna stran JAPTI: 
http://www.japti.si/index.php?id=4020.

Pripravil Razvojni center Kočevje Ribnica d.o.o., na 
osnovi spletne dokumentacije Moj spletni priročnik, ki 
jo pripravlja: Informacijsko Raziskovalni Center Celje. 
Za natančne podatke si oglejte celotne razpise v urad
nih listih ali na spletnih straneh www.japti.si. Vse, ki bi 
želeli na svoj elektronski naslov prejemati tedensko 
sveže informacije o podjetniških razpisih, sejmih, 
novostih iz poslovnega sveta, ponudbe - povpraševanje 
po izdelkih in storitvah, vabimo, da pokličete na št. 
8950-610, 8369-753, 041/436-233 ali pišete na e- 
naslov pokolpje@siol.net. Posredovanje informacij po e- 
pošti je brezplačno.

HVALA.
Najlepša hvala lastnikom zemljišč, 
kjer so potekale 2. kmečke dirke na 
Velikih Poljanah, in tudi vsem 
našim sponzorjem:
SDS občinski odbor Ribnica, 
Inotherm, Zavarovalnica Triglav, 
Občina Ribnica, KS Velike Poljane, 
Abo Grafika, Tanko d.o.o., Equus 
d.o.o., Motoman Robotec, Ristro, 
Okrepčevalnica Jerinček, Bife Gas 
Station, Radio Zeleni val, Radio 
Urban, Radio Univox, Joži in Franc 
Rus, Semenarna Ljubljana d.d.,
Trim Šport Ribnica, Telekom^ 
Slovenije d.d., Pirnat Danilo, Žužek 
Janez, Mapri d.o.o., Klegrad d.o.o., 
GTB d.o.o., Okrepčevalnica Božič, 
Picerija Vinija, Mesarija Ambrožič, 
KZ Velike Lašče, KZ Dobrepolje, 
Zdravstveni dom Ribnica, Prevozi 
Robert Adamič s.p., PGD Velike 
Pojjane, Društvo upokojencev Velike 
Poljane in Trgoup.

ŠPORTNO DRUŠTVO VELIKE P0UANE
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14-dnevno oglarjenje na Rakitniškem

PRIŽGIMO VSE SLOVENSKE 
KOPE 2007 ISTI DAN OB ISTI 
URI!

Značilnost 2. oglarjenja so bile 
gotovo spremljevalne dejavnos
ti - tekmovanje lastnikov gozda 
z motorno žago, likovna 
kolonija in vlečenje vrvi-, ki so 
zaokrožale 14-dnevno delo in 
rajanje ob kopi za rakitniškim 
lovskim domom, kjer se je 
kuhalo oglje.

Zanjo so noč in dan skrbeli oglarji pod budnim 
očesom Danila Rusa in s strokovnimi nasveti 
staroste ribniških oglarjev, 75-letnim Jožetom 
Novakom iz Prigorice. Obujanje tradicije oglar
jenja, ki je v teh krajih zamrlo v 60-ih letih prejšn
jega stoletja, je povezalo ljudi v Rakitnici in 
Grčaricah, ki so uspeli že v borih dveh letih 
napraviti dogodek, ki vsekakor sodi v koledar rib
niških prireditev, s katerimi se lahko ponašamo 
naokrog. Janez Levstek je idejni oče tega projek
ta, katerega razmahu še nekaj časa ne bo videti 
konca. Levstek si želi, da bi prihodnje leto ob 
koncu maja in v začetku junija, ko se kope kurijo, 
vse zagorele isti dan ob isti uri. Po možnosti naj bi 
jih prižgale kake znane ženske, da bi tako tradici
ja oglarjenja pritegnila pozornost medijev in 
široke javnosti. Dogajanje okrog ribniške kope 
nameravajo popestriti še z vsebinami s področja 
naravovarstva in gozdarstva, ga nadgraditi s kul- 
turno-duhovnimi vsebinami, ob večerih pa bi 
lahko v ušesa lovili lovske zgodbe...
Krajani vasi so se sistematično lotili ohranjanja 
tradicije, kar bi vnašalo dobro voljo med ljudi, dol
goročno gledano pa z obiski turistov morda pri
našalo tudi kako finančno in materialno korist. 
Tako Hrovača skrbi za kmečke dejavnosti in 
etnološki videz svoje vasi, za katerega dobiva tudi 
državna priznanja, Rakitnica in Grčarice ustvarja
jo gozdarsko zgodbo, Prigorica in Dolenja vas pa 
bi lahko lončarsko z obnovo ožage, meni Levstek. 
Oglarjenje je že preraslo zmožnosti malega okol
ja in potrebuje podporo občine, krajevne skup
nosti Dolenja vas in turistično-informacijskega 
centra, saj zdaj vse sloni na prostovoljnem delu

H.BŠETO

ljudi. Kar 20 jih intenzivno dela, da projekt, ki pote
ka pod pokroviteljstvom Zavoda za gozdove 
Kočevje in Gozdarskega društva Medved, uspe, 
je dodal idejni vodja. Kuhanje oglja poskušajo 
organizatorji tudi tržiti in letos bo polovica izkupič
ka od prodanega oglja in prostovoljnih prispevkov 
šla za nabavo gasilskega vozila v Rakitnici, ostali 
del pa za obnovo gasilskega doma. Gre za 
vnaprej dogovorjeno potezo, skupen projekt 
Grčaric in Rakitnice, ali kot ga je v duhu 

evropskega povezo
vanja Janez Levstek 
poimenoval 
"INTEREGG pro
jekt".
Od 26. maja do 12. 
junija je bilo kar nekaj 
dobrodelno nar
avnanih akcij, ki bodo 
pomagale ohranjati 
tradicijo oglarjenja. 
En sobotni dan je bil 
namenjen likovni 
koloniji, kjer so v nar
avi na pobudo 
Braneta Žuniča ust
varjali amaterski 
umetniki, večinoma 
člani društva ljubitel
jev likovnega ustvar

janja Kočevje. Kopa je bila vsem dvanajstim velik 
tematski izziv, svoja dela pa so podarili oglarjem, 
ki nameravajo likovne izdelke prodati na dražbi. 
Odzval se je tudi Ljubo Zidar, predsednik Zveze 
likovnih društev Slovenije, ki bo drugo leto 30 
društev povabil k širšemu srečanju ob kopi, kjer bi 
izkusili specifično tehniko risanja z ogljem.

Oglje na voljo za odkup

Oglarji so pridobili 1,8 tone oglja 
iz izredno kvalitetnih bukovih 
drv. Oglje lahko po ceni 150 
SIT/kg naročite pri Urošu 
Henigmanu na tel. št. 031/ 664 
485 (v popoldanskem času).

Milan Vlašič, predsednik leta 2001 ustanovl
jenega Društva ljubiteljev ukovnega ustvar
janja Kočevje, se čudi, da Ribnica nima podob
nega društva. Likovniki iz Ribnice so zdaj člani 
kočevskega društva, ki mu občina stoji ob 
strani že vsa leta. Društvo si je izborilo pros
tor V JAVNEM ŽIVLJENJU KOČEVSKE IN JE MED 
NAJBOLJ DEJAVNIMI IN PREPOZNAVNIMI, PRAVI
Vlašič. Lastnika bivše Name sta jim brezplačno

ODDALA PROSTOR V NAJEM, KJERJEZDAJ DRUŠTVENA
galerija. "Gospodarstveniki razumejo potrebe 
svojih potrošnikov, občina pa svojih občanov," 
zadovouen ugotavua predsednik društva, ki se

JE OBREGNIL TUDI OB RIBNIŠKI ODNOS DO DOMAČIH 
AMATERSKIH UMETNIKOV. "V RIBNICI SE DOGAJA 
SAMO VISOKA LIKOVNA KULTURA, POZABLJA PA SE NA 
MALE DOMAČE UMETNIKE."

Dogajanje ob kopi spremljala
Alenka Pahuue

ŠLO JE NA NOŽ!

Tisti, ki se vam 4. junija 
popoldne ni dalo priti v 
gozdiček za lovskim domom 
v Rakitnici, niste užili 
velikega borbenega duha, ki 
se je sproščal ob napetem 
tekmovanju v vlečenju vrvi.
Pomerile so se cele vasi in 
na trenutke je šlo po tistih 
spolzkih blatnih tleh tako na 
nož, da so gledalci pozabili 
dihati. V 3 finalnih tekmah so 
se pomerile ekipe Lipovca,
Grčaric in Tina Bara, roke 
od veselja pa so kvišku pog
nali Grčavljani, prave grče. Mladci iz Tina Bara so bili vendarle prelahek zalogaj za močne može in so 
tako v belih kratkih hlačah in supergah gladko popadali po tleh. Eden celo tako zelo, da so ga z izpah
njenim kolenom odpeljali v bolnico, od koder se je po 3 urah že vrnil h rajanju ob kopi. Od smeha, vnete
ga navijanja in razgrete borbe do solz, vsega je bilo na tekmi, kot tod okoli še nikoli.
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^ Pogled nazaj
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Te dni izvajajo v naši občini že 
drugo anketo, s katero naročni- 

< ka - najverjetneje lokalni poli- 
* tični stranki, preverjata zado- 

i voljstvo občanov z županom in 
0 občinsko upravo, sprašujejo o 
a napredku

občine in o ide
jah, kako 
naprej. Prihaja 
čas, ko se 
začenjamo po 
malem vsi 
ukvarjati s tem, 
kaj je bilo, kaj 
bi lahko bilo in 
kaj bi moralo
biti boljše v mandatu, ki se 
izteka. Seveda hočejo tudi vede
ti, kaj pričakujemo v nasled
njem obdobju. V javno presojo 
se postavlja različne ljudi, ki 
naj bi kandidirali za župana - 
za najpornembnejšo lokalno 
funkcijo. Čeprav so rezultati teh 
anket dostopni le ozkemu 
krogu naročnikovih oseb in se 
širša javnost o rezultatih ne 
obvešča, pa v javnost le pricurl
ja marsikaj.

m
S

Poslančeva zapisnica
Sam, ker zelo dobro poznam razmere na naši 
občini in tudi širše, lahko napravim primerjavo 
med zgodovino in sedanjostjo, med preteklim 
in sedanjim mandatom, med aktivnostjo naše in 
drugih občin.
Najprej nekaj o primerjavi med preteklim in 
sedanjim mandatom. V tem mandatu je občina 
večinoma le dokončala v prejšnjem mandatu 
začete projekte - športni center, vodovod v 
Grčaricah, kanalizacijski sistem po Ribnici, 
komasacije, prostorski plan, pa še kaj bi se 
našlo. Nekaj projektov je ostalo po štirih letih še 
vedno nedokončanih, npr. "stara občina", prav 
tako še ni PUP-ov, zaradi česar vsaj lastniki v 
Kasarni ne morejo graditi. Že lani bi se po 
državnem programu morala začeti gradnja 
bivalnih enot, pa župan v treh letih ni uspel, da 
bi se idejni projekt, na katerega je bivši minis
ter Dimovski že leta 2002 dal soglasje, dode
lal in da bi občina pravočasno pridobila grad
beno dovoljenje. Podobno je z izgradnjo 
vodovoda pri Svetem Gregorju. Občina ima 
projekt, za katerega je že nekaj let izdano grad
beno dovoljenje, pa ga lokalna oblast ni uspela 
uvrstiti v noben proračun. Čaka na boljše čase. 
V tem mandatu se župan s svojo ekipo ni lotil 
nobenih večjih projektov, pa bi bilo nujno 
potrebno. Ni projektov za obnovo vrtca, ni pro
jektov za obnovo vodovodov, kanalizacij, šport
nih površin, nobenega napredka ni pri urejanju

vojaškega premoženja (kasarni, Ideal). Kljub 
temu, da je ostala "Meščanska šola" še edini 
šolski objekt, ki je potreben resne obnove in da 
je bilo kar veliko pobud za njegovo obnovo, še 
posebej s strani šole, se ni resno pristopilo k 
celoviti obnovi. Menda naj bi se obnove lotili po 
fazah, da se ja ne bo moglo kandidirati za 
nepovratna državna sredstva.
Tudi kmetijstvo, ki bi moralo biti županu še 
posebno blizu, je ostalo brez projektov in idej. 
Programov za izvedbo novih komasacij ni, 
vaške klavnice so ostale zgolj zapisane na volil
nem letaku tedanjega kandidata Marna. Na to 
temo menda ni bilo niti enega sestanka, ne na 
občini ne drugod. Vsaj seznanil nas ni nihče. 
Sofinancerska sredstva vztrajno padajo, kar je 
znak, da občinska oblast (župan in njegovo 
podporno okolje) nimajo niti idej, še manj pro
jektov, ki so prvi pogoj za prijave na razpise min
istrstev in drugih ponudnikov javnih sredstev. 
Da o prijavi na EU-vire niti ne govorimo. S tisti
mi projekti, ki pa so še ostali od prej, pa ne 
vedo kaj početi.
Kako drugače je v vseh naših sosednjih obči
nah. Čeprav nekajkrat manjše od Ribnice, se 
vse lahko pohvalijo z mnogo večjimi prihodki iz 
naslova sofinanciranj, gradijo pomembne 
objekte komunalne infrastrukture, šole in 
drugo. In iz besed županov veje neizmeren opti
mizem, nič ne jamrajo, da ni denarja ali da so 
se morali tudi kaj zadolžiti. Poiščejo primerno 
finančno kombinacijo in se lotijo dela. 
Navsezadnje pa je razumna zadolžitev tudi 
logična, saj je tudi med občani prav malo takih, 

ki so zgradili hišo samo 
z lastno gotovino. Je pa 
zadolževanje pred
pisano in omejeno, 
tako da se občine ne 
morejo prekomerno 

zadolževati. Mimogrede, da je zadolžitev rib
niške občine še precej pod dovoljeno mejo, 
kažeta tudi lanski in letošnji proračun, v katerih 
je župan za lani predvidel 155 mio sit, za letos 
pa kar za 180 mio novih zadolžitev.
Tudi prihodki občine so se od začetka manda
ta župana Marna zaradi valorizacije in dodatnih 
sredstev, ki smo jih namenili v državnem pro
računu, precej povečali in so bistveno višji kot 
ob zaključku prejšnjega mandata. Pa vendar ni 
bil začet noben pomemben projekt, katerega 
lastnik ali glavni investitor bi bila občina. 
Sredstva so se razpršila za razne drobnarije, ki 
bi jih sicer lahko mimogrede, tako kot včasih, 
"pošpendali"ob velikih projektih.
Zato je neobhodno potrebno, da bo v županovi 
pisarni po volitvah bolj pogosto svetila luč in da 
se bo čakalna doba občanov, podjetnikov in 
drugih čakajočih za pogovor bistveno bistveno 
skrajšala. Pa tudi v Ljubljani bo novi župan 
moral biti bolj opazen, če bo želel, da se bo 
Ribnica uvrstila na prioritetne liste.
Pristop je potrebno korenito spremeniti. Nič 
več se ne smemo obremenjevati s tem, kako 
pojasnjevati, da se nekaj ne da narediti, ampak 
s tem, kako moramo pristopiti, da bomo to 
naredili.
Za to pa so potrebne korenitejše spremembe. 
Že to jesen.

Jože Tanko, 
poslanec SDS v DZ

es

Novosti 
Zakona o 
starševskem 
varstvu in 
družinskih 
prejemkih

V Državnem zboru je bila 25. aprila že spreje
ta novela zakona o starševskem varstvu in 
družinskih prejemkih, ki uvaja kar nekaj 
novosti:
• Pravico do krajšega delovnega časa zaradi 

starševstva se razširja tudi na starše, ki so 
samozaposleni (kmetje in samostojni pod
jetniki). Nadalje se pravica do krajšega 
delovnega časa širi tudi za enega od 
staršev, ki neguje in 
varuje dva otroka, in 
sicer do šestega 
leta starosti mlajše
ga otroka. Poleg 
tega je nova tudi 
pravica do kritja 
prispevkov za social
no varnost enemu 
od staršev, če ima 
družina štiri ali več 
otrok Država krije v 
tem primeru prispevke do dese-tega leta 
starosti najmlajšega otroka v družini. Prav 
tako se razširja pravica do delnega plačila 
za izgubljeni dohodek, in sicer bo imel prav
ico tudi eden od staršev, ki neguje in varuje 
dva ali več otrok z zmerno oziroma težjo 
motnjo v duševnem razvoju ali zmerno 
oziroma težjo gibalno oviranostjo.

• Uveljavljanje pravice do dodatka za veliko 
družino ne bo več datumsko omejeno, 
določeni pa so tudi višji zneski, in sicer 
dodatek za družino s tremi otroki znaša 
82.000 tolarjev, dodatek za družino s štirimi 
ali več otroki pa 100.000 tolarjev.

• Poleg teh sprememb je ministrstvo že pred
ložilo spremembe Zakona o zaposlovanju 
za primer brezposelnosti, ki predvideva 
vzpodbude za zaposlovanje mladih do 26. 
leta in nadomestilo delodajalcu za čas, ko 
na mesto enega od bodočih staršev zaposli 
drugega delavca. Prav tako načrtujemo, naj 
bi se s sprejetjem nove štipendijske zakon
odaje bistveno izboljšal gmotni položaj 
mater študentk.

Na koncu pa naj še omenim pripravo 
Strategije za dvig rodnosti v RS.

Zakaj Slovenija potrebuje Strategijo za dvig 
rodnosti? Zato, ker država potrebuje nov 
odnos in pristop do življenja in medsebojnih 
odnosov nasploh. Evropa in z njo Slovenija se
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starata. Vsako leto je manj rojstev.
Vse finančne spodbude in ukrepi v zadnjih 
petnajstih letih niso prinesli več rojstev, pač 
pa ravno obratno. Vsako leto je manj porok in 
manj otrok. Torej potrjuje se star pregovor, da 
denar ne prinaša veselja do življenja, pač pa 
ga odnaša. Izhajajoč iz teh dejstev, smo se 
odločili za pripravo Strategije za večjo rod
nost, ki bo obravnavala omenjeno prob
lematiko z več različnih vidikov in z ukrepi na 
različnih področjih:

• Na stanovanjskem, zaposlitvenem, izo
braževalnem, socialnem in zdravstvenem 
področju.

• Poleg finančnih vzpodbud, ki so v Sloveniji 
zelo visoke v primerjavi z drugimi državami 
EU (porodniški dopust, starševski dopust, 
otroški dodatek, dodatek za nego otroka...), 
se kažejo kot izrazito pomembni tudi 
kakovostni pristopi do negovanja temeljnih 
vrednot družine.

Zato bomo v omenjeni strategiji posebnopo- 
zornost namenili vzgoji za partnerstvo in šoli za 
starševstvo, spodbujanje pozitivnih vidikov 
starševstva, informiranje o oblikah pomoči 
družinam v stiski, medgeneracijski solidarnosti. 
Slovenija potrebuje več veselja do življenja, več 
optimizma in več poguma življenje živeti in ga tudi 
uživati. A užitek ne izključuje odgovornosti, 
zdravega odnosa do sebe, drugih in do stvari.

Kot minister si bom prizadeval, da bo 
Strategija za večjo rodnost ne le napisana, 
ampak se bo tudi izvajala.

Z veseljem do življenja vas lepo pozdravljam!

Mag. Janez Drobnič 
minister

PONOVNO V 
BOJ ZA DOM!

19. junija je potekel rok oddaje vlog 
za koncesijo. Rezultati tokratnega 
razpisa za domove za ostarele 
bodo znani dokaj kmalu, je dejal 
minister za delo Janez Drobnič, 
vsekakor do konca tega meseca. 
Župan Alojz Marnje rekel, daje 
tokrat Ribnica ponudila nižjo ceno, 
4.246 SIT/dan (prej je bila 4.380 
SIT), prijavila pa je 134 postelj. Če 
bo šlo vse po sreči in bo koncesija 
tokrat vendarle dodeljena, naj bi 
dom začel obratovati že leta 2007.

AR
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Še na mnogo orgazmov, 
gospod Franc Mihič!?

Gospod Max Modic, hvala vam za vaše želje in skrb 
za moje fizično in umsko zdravje. In to kar v javnem 
tisku. Če prav razumem, mi želite še mnogo orgaz
mov, takšnih in drugačnih? Namigujete, naj spoz
nam, čemu služi ščegetavček in naj pridno jem 
polento. Ne skrbite preveč, jem polento in zelo 
dobro učinkuje, brez pornografije. Ne vem pa, kako 
je pri tem z vami? Ali tudi vi brez težav doživljate 
orgazme, takšne in drugačne? Nekako bi sodil, da 
imate s tem težave? Mogoče res površno berem 
vaše prispevke, a mnogi so moje in vaše odgovore 
kar dobro razumeli. Pa naj mi bo ta površnost oprav
ičena, saj žal zadnje desetletje pogosteje obiskujem 
onkologijo in mi je tema pornografija res samo pos
transki hobi. Za ene pa očitno "eksistenčni", oz. pre
potrebni in osrednji "modus vivendi". Pornografija je 
za ene pač tako pomembna, da jo celo 
"znanstveno" proučujejo in utemeljujejo, seveda 
tudi druge dobronamerno o njej izobražujejo, tudi 
na naši državni televiziji. Vsa čast takšnim medijem 
in oblasti! Vse za razcvet življenjsko pomembne pre
potrebne porno industrije! Kot da je to za vse 
potrebna "farmacija", brez škodljivih stranskih 
učinkov? Ta promocija je pravi vzor profesionalnos
ti, etike in odgovornosti!? Ali pa mogoče le perfidna 
manipulacija in podcenjevanje javnosti in v posmeh 
oblasti in njeni zakonodaji, domači in evropski in še 
kateri? Pravite, da berem samo kampanjsko. Tudi 
vaš odgovor je predvsem kampanjski, saj nič ne 
odgovorite, zakaj EU in njen Europol uvršča 
pornografijo med mednarodna hudodelstva? Ste 
veliki borec proti cenzuri in promotor svobode gov
ora, interneta... V Trenjih ste se s tem javno pohvalili. 
Pravite, da je za vas 'Višina plota" irelevantna. 
Presenečen sem, ob vaši bistroumnosti, da ste moj 
odgovor o tem tako kampanjsko in površno prebrali 
ali (ne)razumeli in seveda nič odgovorili. Jasno, 
zakaj. Kot veliki nedotakljivi cenzor ste v Mladini cen
zurirali avtorizirani intervju s predlagateljico aktual
nih sprememb Zakona o medijih-zaščita mladolet
nih pred pornografijo. Izpustili ste ga kar dve tretjini! 
Zakaj? Prikrili ste njene informacije, da obstajajo 
podatki o povezanosti konsumiranja pornografije in 
pedofilije! Ali takšna vaša cenzura-"plot" ni mogoče 
grobo kršenje ravno Zakona o medijih in etičnega 
kodeksa pošteni novinarjev? Vaša cenzura je za vas 
samo "nonšalantno irelevantna", bistroumno? 
Borec za svobodo javnega izražanja in pluralnost 
mnenj? Priznam, res ste mojster! Briljirali ste tudi 
pred leti v Trenjih o pornografiji. Pred javnostjo ste s 
svojo "verodostojno strokovnostjo" prekosili vso 
tedaj prisotno kompetentno in uradno stroko in 
oblast, kaj šele mene. Javnost je verjela vam, in ne 
stroki in ne oblasti, pa ne vsa. Mojstrsko ste uspeli

preslepiti veliko javnosti, da je italijanski pornografs
ki SCT program zgolj nedolžna in dovoljena erotika. 
Verjel vam je celo "del pravne države", sem še lani 
slišal na sodišču, kot še edini obtoženec v sodnem 
postopku zaradi komentiranja dogodkov ob pre
povedi takšne pornografije, ker smo nekateri lojalni 
Don Kihoti podali legalno prijavo in ovadbo distrib
uterjev te pornografije. V posmeh celi javnosti je bil 
na koncu te oddaje svetohlinsko prikazan dekoder 
za kodirane in plačljive pornografske programe, ki 
ga po svetu mora uporabljati več kot sto milijonov 
odraslih gledalcev pornografije... V celotni oddaji 
ste tudi vi trdili, daje SCT program, in njemu podob
ni, zgolj "koristna" erotika. Brez komentarja! 
Program SCT je nekaj mesecev kasneje še bolj 
natančno prepovedal tudi slovenski državni zbor. 
Sicer zgolj vsebine, kot so nekrofilija, pedofilija, 
sadomazohizem, sodomija, posilstvo in podobno, 
kar je vseboval tudi ta, od nekaterih opevani, 
nedolžni, "samo erotični" SCT program. Kdo je 
zavajal in škodil ljudstvu-mladoletnim? Kdo je pravni 
državi in mnogim naredil škodo "po zakonu v imenu 
ljudstva", mogoče samo jaz? Kdo se smeši in kdo 
koga smeši in podcenjuje? Gospod Modic, kar 
sem prebral vaših člankov, nisem pa vseh, nisem 
nikoli zasledil vašega pojasnila, zakaj se parlamenti 
vseh držav in tudi OZN še vedno ukvarjajo oz. 
zakonsko omejujejo pornografijo? Končajva! Saj je 
mogoče res, da nekateri lojalni Don Kihoti, patetični 
ali patološko slaboumni, nismo za pluralno javnost? 
Nacionalni interes je sexologija in pornografija, ne 
pa marginalna pediatrija in onkologija?

Franc Mihič

KAVBOJSKA POT DO 
POKOPALIŠČA

Ko se odpravim v Hrovačo, sem z mislijo povečini 
pri mojih domačih, ki počivajo na našem pokopal
išču. Poleg napačnih oznak, ki so bile na cesti mimo 
Elmata (enosmerni promet), mi za hrbtom pripeljeta 
najmanj dva avtomobila. Razpokana cesta še od 
pretekle zime pa se vključuje na obvoznico na pre
hodu za pešce, kar je edinstven primer v Evropi in 
ga ne premoreta niti Pariz niti Muenchen. Posebno 
ostarelim, slabovidnim in naglušnim je tako pot v kul
turno Hrovačo po omenjeni cesti, ki to pač ni, ni pa 
tudi nobena pešpot, dovolj mučna, in kadar je 
mokro, celo blatna. Čestitam županu, občinskim 
svetnikom, kulturnikom in seveda Komunali, ki 
namesto da bi zgradili pločnik, namenjen pešcem, 
tega dajejo za kontejnerje in smetnjake, neprimerne 
lokacije ob tej poti pa motijo s svojim smradom tudi 
vse, ki se hodijo poklonit spominu umrlih. Vse 
omenjene predlagam za Ribniški pušeljc!

Dušan Matoh
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medsosedski odnosi

STANOVALKA BLOKOVSKEGA NASELJA bi rada nagovorila sosede k lepemu 

dejanju, zato piše:

Spoštovani sosedje!

Zelenice med bloki so ogledalo stanovalcev, zato ne odlagajte nanje kupe pokošene trave, listja in vej, 
da potem tam gnijejo do jeseni, ko se vse skupaj sežge. Za te reči so smetnjaki. Na vseh vogalih jih je 
dovolj. Tudi za veje!
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IO 50 let duhovništva IVANA GNIDICE

5
O

Dolenja vas že 31 let ni dočakala novomašnika, ji 
je pa zato bilo 4. junija dano, da se je veselila 
zlate maše rojaka Ivana Gnidice. Rodil se je leta 
1929 v Dolenji vasi pri Škrbčevih kot najmlajši od 
štirih otrok. Leta 1947 je vstopil k salezijancem, 
devet let kasneje pa je bil posvečen v duhovnika. 
Najdlje, kar 20 let, je bil duhovnik v samostanu 
Hčera Marije Pomočnice na Bledu. Zadnji dve 
leti živi v duhovniškem domu na Trsteniku.
Na binkoštni dan se je tako veselila cela župnija 
sv. Roka.
"Ko je pri 29 letih zanosila njegova mama Ivanka, 
so ji zdravniki odsvetovali nosečnost, češ da ne 
bo mogla roditi zdravega otroka, zato se je 
zaobljubila Mariji, da bo njen četrti otrok, kolikor 
preživi in bo deček, postal duhovnik. Želja se ji je 
uresničila in njeni odločitvi sin nikoli ni nasproto
val. Njegovo novomašniško geslo se celo glasi: 
Po božji milosti sem to, kar sem," je v svojem 
nagovoru dejala zlatomašnikova nečakinja 
Branka Oberstar.

AR
Foto Marko Burger

Obisk cvetličnega vrta na 
Prhajevem

Turistično društvo Grmada Velike Poljane, Ortnek je 27. maja 
organiziralo strokovno ekskurzijo na Prhajevo pri Velikih Laščah, 
kjer smo si ogledali čudovit cvetlični vrt gospe Silve Cimerman. 
Toliko najrazličnejših rastlinskih vrst ni videl še nihče izmed nas. V 
rastlinjaku so nas presenetile številne vrste kaktusov, palm, sobni 
javor, hibiskusi, mandarine in najrazličnejše eksotične rastline, ki si 
jih je res vredno ogledati. Ob robu gozda krasijo vrt različne vrste 
rododendronov. Ob ribniku, polnem lokvanjev in zlatih ribic, raste 
cedra, malo stran sekvoja, pa spet drugo drevje in grmi, ki ses
tavljajo čudovito celoto. Vsak izmed nas obiskovalcev je našel 
kakšno idejo tudi zase, za svoj domači košček vrta. Gospa

Cimermanova je čudovita sogovornica in zna zares izvedensko 
spregovoriti o stvareh.
Po ogledu vrta smo posedeli še pred njeno lepo urejeno brunari
co v prijetnem klepetu in se priporočili še za kakšen obisk, ko bo 
pač cvetje najbolj bujno in nekatere vrste v največjem razcvetu. 
Seveda se je gostiteljica s tem strinjala, mi pa bomo to izkoristili in 
se še enkrat v tej sezoni podali v ta košček raja na zemlji.

M.Oblak 
Foto: M. Okorn

Športno društvo Velike Poljane vas vabi 
v petek, 14. julija 2006,
na KULTURNI VEČER,

ki bo na športnem igrišču poleg gasilskega doma na 
Velikih Poljanah 

s pričetkom ob 20. uri.

Za uvod bodo nastopili tamburaši iz Sodražice, ki jim bo sledila zelo znana vokalno 
instrumentalna skupina KATAMI A iz Ljubljane z naslednjim programom:

VRLIKA - ON JO JE PEJA OKOLO HIŠE - FUAKER STARI - NIŠAVA - ŠTO Ml JE MILO, 
EM DRAGO - KAD JA PODOH NA BEMBAŠU - DUNAVE - ZURLI TEŠTAT, TINO 

MORI - ŠOTA - DAJTE, DAJTE, UBOGAJME - ZASPO JANKO - AJDE, JANO - FATO 
MORI - DUŠMANKE-NIŠKA BANJA.

Sledila bo veselica z živo glasbo.

Vabljeni!

Upokojenci obveščajo

KOPANJE

Obveščamo vas, da bomo v juliju in avgustu organizirali enodnevno kopanje na morju. 
Več informacij dobite na Društvu upokojencev Ribnica, tel.: 8361 277, 031/ 792 694.

Srečanje upokojencev dolenjske regije bo 5. avgusta v Dolenjskih Toplicah. Vabljeni.

38 Ssšfiro



RIBNIČANI
NAJBOLJŠI
SEKAČI

27. maja je pri oglarski kopi v 
Rakitnici potekalo izbirno 
sekaško tekmovanje za last
nike gozdov z Gozdnogospo
darskega območja Kočevje. 
Zmagal je Brane Ilc iz Ribnice.

Organizatorjem tekmovanja, Zavodu za gozdove 
Slovenije, Območni enoti Kočevje, je uspelo za 
nastop prepričati 18 lastnikov gozdov iz krajevnih 
enot Ribnice, Roga, Dobrepolja, Velikih Lašč in 
Travne gore, ki so se pomerili za najboljša tri 
mesta in uvrstitev na državno sekaško tekmovan
je lastnikov gozdov, ki se vsako leto odvija v okviru 
Kmetijskega sejma v Gornji Radgoni.
Lastniki gozdov so svoje znanje z motorno žago 
prikazali v disciplinah: obračanje letve in menja
vanje verige, kombinirani rez, precizni rez, zasek 
in podžagovanje, kleščenje ter podiranje na 
balon. Pri tem ni pomembna samo hitrost, ampak 
še bolj natančnost, pravilnost in varnost dela. 
Zavod za gozdove Slovenije si že več let z orga
nizacijo izobraževalnih tečajev po vsej Sloveniji 
prizadeva dvigniti nivo znanja in usposobljenost 
lastnikov gozdov za delo v gozdu ter tako zman
jšati število delovnih nesreč v gozdu. Tudi sekaš- 
ka tekmovanja so priložnost, da lastniki pokažejo 
pridobljeno znanje in osvežijo pravila, ki veljajo za 
varno delo tudi izven tekmovalnega poligona.

Največ spretnosti je pokazal Brane Ilc iz Ribnice, 
sledila sta mu Janez Brinjšek iz Velikih Lašč in 
Franc Ilc iz Ribnice, četrti in s tem rezerva za 
državno tekmovanje pa je postal Dušan Pugelj iz 
Dobrepolja.
Prireditev v lepem okolju gozdne jase je v pri- 
jateljsko-tekmovalnem vzdušju spremljalo kar 
nekaj gledalcev, spremljevalcev posameznih ekip 
in navijačev, ki so najbolj bučno navijali za 
domačine, ekipo iz Ribnice. Tekmovalci so bili z 
organizacijo tekmovanja zadovoljni, organizatorji 
pa obljubljamo, da se bomo za takšno prireditev 
potrudili tudi v naslednjem letu.

Katja Konečnik, 
Zavod za gozdove Slovenije, OE Kočevje 

Foto Janez Levstek

Kmečke igre, konjske dirke in veselica 
na Velikih Poljanah

Športno društvo Velike Poljane je 10. junija orga
niziralo že 2. kmečke igre, 1. konjske galopske 
dirke in veselico z Natalijo Verboten. Ob 16. uri 
smo se zbrali v pretežno oblačnem sobotnem 
popoldnevu na travniku poleg gasilskega doma 
na Velikih Poljanah. Žal so se zaradi slabe vre
menske napovedi za kmečke igre prijavile le štiri 
ekipe. Naj omenim, da je morala biti ekipa ses
tavljena iz 3 moških in 3 žensk. V prvi igri je vseh 
6 tekmovalcev hkrati skakalo v veliki vreči za koru
zo. Sledila je igra 'Pijani mož'. Vsaka tekmovalka 
je morala na glavi prinesti majoliko vode do svo
jega sotekmovalca, ki jo je nato z majoliko vred na 
hrbtu odnesel nazaj. Nadaljevalo se je z zdevan-

neravnem travnatem terenu. Širina proge je bila 
poprečno 14 m. Po predtekmovanju seje iz vsake pj 
skupine v finalno dirko uvrstila najboljša trojica. 
Medtem ko je bilo v prvih dveh dirkah še opaziti 
veliko razliko v kakovosti konjev, je bila finalna 
dirka zelo razburljiva, saj je bilo vseh šest tek
movalcev kar precej skupaj. Na koncu se je L J 

zmage veselil Jože Rupar iz Škofljice z žrebcem 
Vivaldijem, drugo mesto je osvojil Matjaž Stopar 
iz Kostanjevice z žrebcem Rambyem , tretje < 
mesto pa je pripadlo Borisu Gerbcu iz Martinjaka 
s kobilo Živo.
Na našo smolo je prav na koncu dirk, ko bi morala 
slediti podelitev pokalov, začelo padati kot za 

stavo. Podelitev smo 
morali zato preložiti za 
pol ure. Ko se je vreme 
malo uneslo, je ribniški 
župan Alojz Marn 
podelil pokale
najboljšim jahačem, 
predstavnik našega 
glavnega sponzorja, 
stranke SDS, Jože 
Levstek, pa je podelil 
pokale za kmečke igre. 
Sledila je veselica z 
Natalijo Verboten, ki je 
kljub slabemu vre
menu privabila precej 
ljudi.
Povezovalec kmečkih 
iger je bil Tone 
Košmrlj, za konjske

jem sena v kozolček 
(podobne še zdaj vidi
mo marsikje po Ribniški 
dolini). Kot 
igra je bilo prenašanje 
polen
samokolnici', in sicer je 
en tekmovalec držal za 
noge sotekmovalca, ki

hrbtu pa nosil poleno. 
Za zadnjo igro smo 
določili pobiranje 
kamenja. Trije tekmoval
ci so morali z zavezani
mi očmi pobrati 15 kam
nov. Ostali trije tek
movalci so jih lahko 
usmerjali le z navodili. S 
tem so se 
kmečke igre 2006.

Končni vrstni red je bil sledeč:
1. mesto: Slemena
2. mesto: Velike Lašče
3. mesto: Nevtralia (Loški Potok)
4. mesto: Polenci

Sočasno z igrami so se na Poljanah že zbirali 
jahači za konjsko dirko, ki se je začela malo pred 
18. uro. Prijavilo se je 13 konjev, ki so tekmovali 
na progi, dolgi 1100 m. To sta bila dva kroga na

dirke pa Alojz Klančar z Malega Mlačevega pri 
Grosuplju.
Na koncu bi le še dodal: vabljeni prihodnje leto na 
Velike Poljane, ko bomo spet organizirali kmečke 
igre in konjske dirke. Upamo, da nam bo vreme 
bolj naklonjeno.

JožeAndolšek ml.

23.HEše-ro
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MAJA ŠTIRI 
> INTERVENCIJE

RAKITNICA OPREMLJENA Z 
NOVIM GASILSKIM VOZILOM

Mesec, ki je za nami, je bil delaven predvsem za člane 
operativne enote, ki svoje delo opravlja prostovoljno 
in brez plačila.
Posredovali smo kar v štirih primerih; trikrat na cesti 

( in enkrat ob razlitju kurilnega olja. Tako smo do koca 
maja imeli že trinajst intervencij.
Prvič smo bili klicani 6. maja ob 18. uri, ko je iz 3000 
- litrske cisterne iztekalo kurilno olje v privatni hiši v 
Lepovčah. Tam smo s črpalko za nevarne snovi prečr
pali vse olje v naš 3000- litrski bazen, katerega imamo 
vedno s seboj. Nato pa smo vse še enkrat prečrpali v 
drugo cisterno, ki so jo medtem pripeljali domači. Do 
izlitja je prišlo zaradi prerjavenja jeklene cisterne. V 
novih cisternah zaradi preizkušanja pri proizvajalcu 
ostane še nekaj vode. Vodo dobimo tudi med kuril
nim oljem, ki nam ga pripeljejo. Te vode se po nekaj 
letih lahko nabere kar nekaj. Ker je ta vedno na dnu, 
obstaja velika možnost, da nam cisterna spusti. Pri 
sami postavitvi cisterne bi morali biti pazljivi, da na 
najnižjo točko cisterne montiramo pipo, od koder 
potem vsake toliko časa spustimo, kar se nabere na 
dnu cisterne.
Že naslednji teden v petek smo bili klicani ob 23.25h 
na kraj prometne nesreče, ki se je zgodila na 
Dolenjevaškem polju. Malo pred tem se je pet mladih 
fantov peljalo z dvema avtomobiloma drug proti 
drugemu. V enem so bili štirje potniki, v drugem pa 
eden. Iz neznanega vzroka so v zadnjem ovinku sredi 
polja silovito trčili. Posledice so bile grozovite. 
Razbitine so ležale daleč naokoli. V vozilu s štirimi pot
niki pa prava tragedija: dva mrtva in dva ranjena, eden 
od njih ukleščen v razbitinah, v drugem vozilu pa 
težko ranjeni voznik. Za vse ranjene smo skupaj z 
reševalci ribniškega zdravstvenega doma in dežurne 
zdravnice dr. Šmalčeve poskrbeli gasilci. Prav tako 
smo proti jutru, ko je delo končala preiskovalna 
komisija, iz vozila spravili tudi preminula. To je bilo 
zopet zelo stresno delo za vse, ki smo reševali. 
Marsikdo od gasilcev še po enem tednu sanja te 
krvave prizore.
Ta intervencija je pokazala dokaj usklajeno delo med 
gasilci in reševalci. Na pomoč nam je Center za 
obveščanje poslal tudi gasilce iz PGD Kočevje, če bi 
slučajno rabili njihovo pomoč, ako bi bili v obeh vozil
ih ukleščeni ljudje.
18. maja ob 5.55 nas je Center za obveščanje klical, 
da je prišlo do prometne nesreče v Ložinah. Zaradi 
slabe in nepopolne prijave smo na mestu skupaj s 
kočevskimi gasilci ugotovili, da sta pri prehitevanju 
dve vozili zapeljali s ceste. Prijavljeno pa je bilo, da je 
prišlo do trčenja dveh vozil. Tako je bila ta intervenci
ja bolj jutranji trening živcev in vožnje na intervencijo. 
23. maja ob 11.05 pa smo bili obveščeni, da se je na 
cesti med Žlebičem in Ortnekom v "Zudih" vžgal 
osebni avtomobil. Ravno požara se v tem času, ko 
nimamo pravega vozila za gašenje, najbolj bojimo. Na 
našo srečo je voznica vozilo usmerila preko levega 
vozišča v potok Tržiščico, kjer je avto v celoti zgorel, 
kljub gašenju z gasilnimi aparati in potem še z vodo iz 
cisterne. Srečo smo imeli, da ni vozilo gorelo na 
desni strani v smeri proti Ljubljani, ker bi se sicer 
vžgale smreke, ki visijo prav na cesto. Tako bi imeli 
poleg požara vozila še gozdni požar z neznanimi, a 
pričakovanimi razsežnostmi.

Matjaž Virant, predsednik društva

V zadnjih letih lahko 
opažamo, da se posamezne 
vasi v občini Ribnica uspešno 
organizirajo na različnih 
področjih delovanja, od kul
ture, športa, ohranjanja star
ih običajev in praznikov, pa 
do požarno-varnostne 
zaščite.

Med take vasi lahko uvrstimo tudi Rakitnico, ki 
postaja znana celo izven občine zaradi 
oglarske kope, posebej pa so aktivni gasilci, ki 
so pred dvema letoma na gasilski dom naslikali 
veliko fresko sv.Florijana in panoramo vasi ter s 
tem polepšali vhod v vas.
Decembra 2005 so gasilci povabili vaščane na 
prednovoletno zakusko in jim razkrili željo po 
nabavi novega gasilskega vozila. Soglasje in 
pripravljenost sta bila velika, dodatni in morda 
odločilni moment je bil prispevek vaške skupr- 
nosti in sprejet je bil 
sklep, da se gre v nabavo.
Akcija izbire dobavitelja in 
tipa vozila je stekla, sledil 
je najtežji del, zagotovitev 
finančnih sredstev.
Začetna sredstva v višini 
5 milj. SIT je zagotovila 
Gasilska zveza Ribnica iz 
proračunskih sredstev 
občine Ribnica, ostala 
sredstva pa so prispevala 
številna podjetja iz 
občine Ribnica in nekaj 
tudi izven, pomemben 
del pa so prispevala 
gospodinjstva v Rakitnici.
Pohvalno je dejstvo, da 
so prispevali skoraj vsi, 
razen redkih izjem, ki niso omembe vredni. Z 
večjim prispevkom je presenetil tudi eden od 
Rakitničanov, ki sicer živi v Ljubljani. Gasilci in 
drugi vaščani so pomagali pri organizaciji in 
izvedbi že druge oglarske kope, s čimer so 
zaslužili dodatna sredstva za gasilsko vozilo. 
Vodja tega projekta je bil Janez Levstek, ki je 
kot predsednik Vaške skupnosti tudi sicer 
izdatno pomagal pri zbiranju sredstev za vozilo. 
Vzporedno z zbiranjem financ je dobavitelj 
SVIT s Rujske Gore izdeloval naročeno vozilo, 
ki so ga gasilci prevzeli 10. junija in ga ponos
no zapeljali v garažo gasilskega doma 
Rakitnica. Zelo lep sprejem so jim pripravili 
gasilci Dolenje vasi, ki so jih s svojo "cisterno"

spremili do doma.
Vodstvo PGD Rakitnica je bilo prezadovoljno, 
ker je tako hitro izpeljalo tako veliko investicijo, 
in se je odločilo, da se zahvali vaščanom za 
finančne prispevke in moralno podporo pri 
nakupu novega vozila. Prilika je bilo žegnanje, 
18. junija v rakitniški cerkvi sv. Vida. 
Predsednik PGD Rakitnica Pavel Henigman 
seje vaščanom iskreno zahvalil in jih povabil na 
kozarček vina in pecivo, ki so ga spekle rakit- 
niške gospodinje.
Obložene mize, novo gasilsko vozilo, zado
voljstvo ljudi, prijetno kramljanje in splošno 
veselje so kronali vsa prizadevanja večine 
vaščanov, še posebej gasilcev. Mnogi so 
komentirali, da je to eden lepših dogodkov, ki 
so jih doživeli kot vaščani Rakitnice.
Gospod župnik Branko Potočnik, ki je tudi 
aktivno sodeloval pri zbiranju sredstev, je vozilo 
blagoslovil in želel, da bi bolj služilo za vaje kot 
za intervencije.
Resnično, človek si lahko samo želi, da živi v

aro

taki sredini, ker je dokazano, da že majhen 
prispevek posameznika pomeni na koncu 
veliko zadovoljstvo.
Gasilci Rakitnice imajo v načrtu drugo leto 
organizirati uradni prevzem vozila. Tedaj se 
bodo zahvalili tudi vsem ostalim, ki so pomagali 
pri njegovi nabavi. Takrat bo več napisano tudi 
o samem vozilu, za katerega lahko že sedaj 
rečemo, da je sodobno in primemo opreml
jeno za različne požare in druge nesreče.

Pavel Hočevar 
Foto Janez Levstek

Naslednja številka Rešeta izide 
28. JULIJA 

Gradivo oddajte do 
17. JULIJA.
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PLESNA REVIJA RIBNIŠKIH 
MAŽORETK
Drugo leto Ribnica gostiteljica evropskega prvenstva

Mažorete v Ribnici 
delujejo že šesto leto 
in plešejo pod okriljem 
Društva mažoret in 
plesalcev Ribnica.
Mentorici Klavdija Križ 
Potisk in Tina Jurkovič, 
ki je tudi predsednica 
društva, vzgajata in 
učita mažoretke od 
najmlajših deklic dalje.
V teh letih delovanja 
so mažorete nanizale 
kup lepih uspehov na 
državnih in evropskih 
prvenstvih, sodelujejo 
na najrazličnejših 
prireditvah, kjer s svo
jim gibom in plesom 
polepšajo trenutke, ter 
se udeležujejo tudi raznih 
delavnic in seminarjev. Dekleta, ki 
so se društvu na začetku 
mažoretne poti v Ribnici 
pridružile še v osnovni šoli, so 
sedaj že na poti na fakulteto.

Na prireditvi, ki so jo ribniške mažorete pripravile 
ob zaključku sezone 2005/ 2006 v centru Ideal 
9. junija, so predstavile svoje delo, napredek, pov
abile k še nadaljnjemu delu stare in tudi nove 
članice ter na najlepši možni način - s plesom,

mažoretno palico in drugimi rekviziti - povedale, 
da bo drugo leto Ribnica v znamenju najboljših 
evropskih mažoret, saj bo gostiteljica evropskega 
prvenstva mažoret NBTA.
Zaplesale so cicibanke, ki jih je sedaj že 22, ter 
prva in druga skupina starejših članic. V dvana
jstih točkah so nam z gibom, plesom in spretnim 
rokovanjem s palico, klobukom ali dežnikom 
pričarale lepote tega športa in umetnosti hkrati. 
Cicibanke so zaplesale v Otvoritveni paradi pa kot 
Pingvini in zajčki, za trenutek so bile “Bibe leze" in 
Rink panterji. Predstavile so se nam še v točkah 
Zajček Zlatko in žabice, Palčki in pa ČAČA-ČA,

tango, valček. Zaplesala je tudi solistka Eva 
Gornik, ki je lani na EP v Italiji doživela svoj debi. 
Plesno mažoretno nit so seveda pletle tudi stare
jše mažorete, ki so zaplesale v duetu ali v skupini 
še v petih točkah. Koreografije za domiselne in 
lepe točke so poskrbele mentorici Klavdija in Tina 
ter starejše članice Maja Zbašnik, Anja Pajnič in 
Anja Oblak.
Čisto vsaka točka je bila nagrajena z velikim aplav
zom polne dvorane obiskovalcev, ki vedo, koliko 

truda, dela, vaj in odrekanj je 
potrebno, da se pripravi že en 
sam plesni gib ali pa obrat pal
ice, točka natopa, kaj šele cela 
prireditev. Tako so se starši, 
katerih cicibanke Ribniške in 
širše doline pridno vadijo, zah
valili mentoricama, mentorici 
pa tudi nista pozabili čisto 
nobene punce. Vsem sta 
podelili priznanje za trud. 
Mentorici sta se za pomoč pri 
organizaciji večera in kore
ografijah še posebej zahvalili 
starejši članici Maji Zbašnik. 
Mažoretke pa so se svojima 
neutrudnima mentoricama na 
lep in prisrčen način zahvalile, 
da svoje znanje delita z njimi, 
jih vzpodbujata ne samo pri 
tem udejstvovanju, ampak jih 
bodrita tudi sicer, da bi postale 
najboljše plesalke, ne samo 

kot mažorete, temveč tudi v življenju. V šolskem 
letu 2006/ 2007 bodo mažorete vrata svojih 
treningov zopet odprle, do takrat pa se bodo dek
leta malo odpočile, nabrale novih moči ter se 
udeležile seminarja zadnji junijski teden na Kolpi. 
Tako bodo lahko nova znanja prenašala tudi na 
novi rod plesalk mažoret, ki se jim bodo morda 
pridružile že v jeseni.

Tekst in foto: ZDENKA MIHELIČ

SKLAD VRTCA RIBNICA USPEŠNO IZPELJAL ŽE DRUGO AKCIJO

Ob mednarodnem dnevu okolja, 5. juniju, je 
Sklad vrtca Ribnica organiziral pohod po nar
avoslovni poti do Francetove jame. Ker nas je že 
cel teden spremljalo deževno vreme, smo člani 
sklada močno upali, da v torek ne bo dežja. 
Vendar smo se zmotili, kajti tudi ta dan 
je celo dopoldne deževalo. Ko je 
prenehalo, smo se zmenili, da se 
vseeno dobimo na parkirišču Rika. In 
res, ob 17. uri se je na parkirišču 
zbrala majhna, pisana druščina. Kljub 
sivim oblakom na nebu smo bili dobre 
volje,. Ko smo v skrinjico dali vsak svoj 
prostovoljni prispevek, smo jo veselo 
mahnili po cesti proti cilju. Otroci so 
veselo čofotali po lužah, odrasli pa 
smo malo poklepetali in pot je hitro 
minila. In ne boste verjeli, da nas je na 
cilju pozdravilo celo sonce.
Pri Francetovi jami smo se odžejali, 
posladkali s piškotki in pojedli jabolka 
ter banane. Naredili smo še spomin
sko fotografijo in se zadovoljni, da 
smo uspeli narediti nekaj dobrega 
zase in za svoje otroke, počasi odprav

ili nazaj.
Ob tej priložnosti se Sklad vrtca Ribnica zahvalju
je pekarni Djordjevski za piškote ter gospodu 
Idajetu Sulejmaniju iz Sadja in zelenjava 
Klementina za jabolka in banane.

.Rešeto

Ker se je v času delovanja sklada nabralo že kar 
nekaj prispevkov, namenjenih opremi nar
avoslovne in tehnične igralnice, se Sklad vrtca 
Ribnica in Vrtec Ribnica zahvaljujeta naslednjim 
donatorjem:

DINOS ( star papir), PIRAMIDA d. o. 
o., PUCER IZTOK s. p., R. INŽENIR
ING, LUCIJA ANA POJE, KOVING, 
PENZEL MARTIN STARC s.p., LIONS 
KLUB, BLESK d.o.o., ADF IMPEX, 
STARŠI IN ZAP. VRTCA

Naše pismo bo objavljeno tudi na splet
ni strani Vrtca Ribnica (www.vrtecribni- 
ca.com ), kjer bomo redno objavljali 
tudi ostale donatorje, ki bodo na 
kakršenkoli način prispevali v Sklad 
vrtca.

Za člane Sklada vrtca Ribnica 
Maruša Čop 

Foto Marko Poje
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|NAJVEČJI USPEH RIBNIŠKIH 
O ROKOMETAŠEV V 
^SAMOSTOJNI SLOVENIJI
■i
2

Ribniški rokomet zopet kroji 
rokometni svet, tako na 

: a domačih kot drugih tleh. Po 
uspehu v lanskem letu v drugi 
ligi, ko so z osvojitvijo prvega 
mesta začeli sezono zopet v 
prvi ligi, seje ribniški rokomet 
postavil na noge in zaživel, kot 

M že dolgo ne. Odlični uvodni 
nastopi v sezoni 2005/ 2006 
so tekmecem in slovenski 
rokometni srenji predstavljali 
pravo uganko, kako lahko le z 
domačimi igralci in neverjetno 
motivacijo dosegajo take rezul
tate. Od osamosvojitve 
Slovenije dalje Ribnica takega 
uspeha še ni doživela.

Končna lestvica:
1. RK CEUE PIVOVARNA LAŠKO
2. RK GOLD CLUB
3. RK GORENJE
4. RK TRIMO TREBNJE
5. RK PREVENT
6. RK CIMOS KOPER
7. RK JERUZALEM ORMOŽ
8. RD RIBNICA RIKO HIŠE
9. RK RUDAR EVJ TRBOVLJE
10. RD SLOVAN
11. MRK KRKA
12. RD TERMO ŠKOFJA LOKA
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RD Ribnica Riko hiše, kot se je imenovala ribniška ekipa v tej tek
movalni sezoni, se je ob vrnitvi v prvo ligo okrepila s petimi dobrimi 
igralci, Ribničani, ki so prejšnje sezone igrali v drugih klubih 
Slovenije in tujine. Kot je povedal predsednik RD Ribnica Marko 
Obrstar, se je vseh pet obneslo in odigralo tudi ključne vloge. Sašo 
Kersnič je bil prvi vratar, Tomaž Tomšič prvi pivot, Natan Hojč sred
nji bek in organizator igre, Mare Hojč levi bek ter Grega Ilc levo 
krilo. Odigrali so tako, kot znajo, s pravo borbenostjo, navdušenjem 
in zavzetostjo, kar je za seboj potegnilo tudi vse ostale iz ekipe. 
"Razveseljivo je, da so se izkušenim igralcem z dobro igro priključili 
tudi mlajši: Boris Bečirovič, Mitja Ilc in Črt Abrahamsberg. Zelo 
dobro sezono pa imajo za sabo tudi Damjan Škaper, Leon Mikulin 
(ki se je žal poškodoval pred zaključkom sezone), Jaka Ilc in Matija 
štimec. Vasilij Dubonosov je velikokrat uspešno zamenjal Saša, pa 
tudi Boris Stankovič, ki je bil z nami pol sezone, je iz tekme v tekmo 
bolje igral,"\e povedal predsednik RD Marko Obrstar.
V klubu so z uspehom izredno zadovoljni, kajti 8. mesto v prvi ligi je 
naboljši rezultat v samostojni Sloveniji. "Po rednem delu je naša 
ekipa zaostajala le dve točki za šestim mestom, ki je vodilo v 
skupino za prvaka. To se je sicer zgodilo po nesrečnem porazu v 
predzadnjem kolu s Ško fjo Loko, ki je celo izpadla iz prve lige. 
Veseli smo tudi zato, ker je bila po rednem delu velika razlika v 
točkah v primerjavi z ekipami, ki so se borile za obstanek, kar 
pomeni, da Ribnici niti za trenutek ni grozil izpad iz prve lige, čeprav 
so ji na začetku te sezone vsi napovedovali le boj za golo preživet
je. Odločitev pred lansko sezono, da se v klub vrne pet doma vzgo
jenih, izkušenih igralcev, se je pokazala pravilna, saj bi z mlado 
ekipo težko parirali ostalim prvoligaškim ekipam,"je dejal predsed
nik Obrstar. Ribniški rokomet je v samostojni Sloveniji z osmim 
mestom dosegel zares najboljši uspeh, saj je bilo od 15 sezon 10 
prvoligaških (12. mesto v sezonah 1994/ 95 in 2003/ 04, 11. 
mesto 1991/ 92,10. mesto: 1992/ 93,93/ 94,2001/02 in 2002/ 
03 - 9. mesto: 1999/ 2000,2000/ 01 ter 8. mesto letos) in pet dru- 
goligaških. V letošnjem letu je začel veljati tudi nov sistem, ko je bila 
sezona razdeljena na dva dela, v drugem so se ekipe na prvih 
šestih mestih borile za prvaka, ostalih šest pa za obstanek v ligi. 
Butast sistem, kot so ga imenovali in kritizirali tako igralci, ekipe in 
vsa rokometna srenja, je v končnici izpustil določene točke, zaradi 
česar je bilo nemalo ekip oškodovanih. Tako je recimo RK Gorenje 
kljub večjemu skupnemu številu točk ostalo za Gold Clubom na 
tretjem mestu ter brez lige prvakov. Prav tako pa so bili oškodovani
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Lestvica končnice spodnjega dela:
Mesto Ekipa Št.tekem Zmage Neodl. Porazi Razl.zad. Točke

1. RK JERUZALEM ORMOŽ 9 5 0 4 272 :270 26
2. RD RIBNICA RIKO HIŠE 9 5 2 2 273 : 266 24
3. RK RUDAR EVJ TRBOVLJE 9 4 1 4 267 : 262 22
4. RD SLOVAN 9 5 2 2 250:236 17
5. MRK KRKA 9 3 1 5 234 : 246 15
6. RD TERMO ŠKOFJA LOKA 9 2 0 7 226 : 242 10

Sedemmetrovke
Mesto Ekipa Št.metanih 7m Št.realiz. 7m Procent real.

1. MRK KRKA 31 25 80,65%
2. RK JERUZALEM ORMOŽ 44 35 79,55%
3. RD TERMO ŠKOFJA LOKA 32 24 75,00%
4. RD SLOVAN 43 32 74,42%
5. RD RIBNICA RIKO HIŠE 45 29 64,44%
6. RK RUDAR EVJ TRBOVLJE 34 20 58,82%

Najboljši strelci:
Mesto Igralec(-ka) Ekipa Št. golov

1. DAVID KORAŽIJA RK JERUZALEM ORMOŽ 73
2. MIHA KEŠE RD TERMO ŠKOFJA LOKA 72
3. DAVID KOVAČ RDSLOVAN 55
4. JANEZ SKUŠEK RD SLOVAN 53
5. ALEŠ VIDIC RK RUDAR EVJ TRBOVLJE 52
6. ALE KUKAVICA MRK KRKA 49
7. BORIS BEČIROVIČ RD RIBNICA RIKO HIŠE 47
8. ANDRAŽ REPAR RK RUDAR EVJ TRBOVLJE 44
9. BOJAN ČUDIČ RK JERUZALEM ORMOŽ 43
10. DANIJEL DOBRAVEC RK RUDAR EVJ TRBOVLJE 43

ÄBSETO



naši fantje, ki bi morali biti po seštevku vseh zmag 
in točk na sedmem mestu pred Jeruzalemom 
Ormož, a zaradi odbitih točk, pridobljenih z 
zmagami nad najboljšimi ekipami, so pristali na 
osmem mestu. Drugo leto bo končnica ostala 
ista, a prenašale se bodo vse osvojene točke. 
Ribniška ekipa je edinstvena v prvi rokometni ligi 
in edinstvena na rokometnem zemljevidu, saj 
nastopa v glavnem z domačimi igralci. 
Nedomačina sta bila le Dubonosov, ki so ga 
Ribničanje v resnici vzeli že za svojega, in 
Stankovič, ki je bil v ekipi zadnje pol leta zato, ker 
je bila ekipa v začetku leta brez beka. "Vzeli smo 
ga, da ga preizkusimo in da ga obdržimo v 
naslednji sezoni, če bi se obnesel," je razlagal 
predsednik Obrstar. Dodal je še, da se še ne ve, 
kakšna bo ekipa v naslednji sezoni, kajti prestop
ni rok traja od 16. do 26. junija. Po tem datumu pa 
bo ekipa sestavljena. Seveda je jasno, da odhaja
ta iz kluba Mare in Natan Hojč, ki sta bila tudi med 
pomembnejšimi igralci v tej sezoni in sta pripo
mogla k odlični uvrstitvi kluba, Mare, celo 6. 
igralec lige, odhaja v Španijo, kjer bo nadaljeval 
svojo rokometno kariero, Natan pa je svojo 
aktivno in uspešno pot zaključil. "Že od novega 
leta se pogovarjam in lobiram z raznimi igralci in 
klubi. Pogovarjal sem se z več kot dvajsetimi igral
ci, saj če hočeš pripeljati dva do tri dobre igralce, 
moraš opraviti skoraj desetkrat več pogovorov. 
Tako spoznavam, kakšen je ta 'trg'. Razveseljivo 
je, da bi lahko ta trenutek pripeljal v Ribnico deset 
igralcev, ki jim je Ribnica, ribniška ekipa zanimiva. 
Toda tudi v novi sezoni želimo predvsem domače 
igralce, da bi bili jedro ribniški fantje. Prioriteta 
bodo torej zopet rokometaši ribniške šole. 
Recimo Nejc Hojč je v Gold Clubu, Tomaž Lesar 
v Preventu, Beno Lapajne v Zagrebu, Boštjan 
Grm v Svišu in Branko Spoljarič v Krki. Sledi jim 
igralec iz ljubljanskega območja, da ne bi imel 
toliko vožnje. Kot tretje pa je pomembno tudi to, 
da se s prihodom strinja trener ekipe. Imamo 
ambicije in zato je potrebno ekipo tudi tako ses

taviti. Če ne sestavimo dobre ekipe, ne moremo 
od fantov zahtevati nemogoče. Zagotovo v ekipi 
ostaja Tomaž Tomšič, ki je bil znova vpoklican v 
slovensko reprezentanco. In to nam je še pose
bej v čast."
Kaj ta trenutek pomeni 8. mesto za Ribnico? "Kot 
so mi pripovedovali akterji ribniškega rokometa v 
teh petnajstih letih, je Ribnica, ko je bila v prvi ligi, 
igrala zgolj boj za obstanek. Igralci so odhajali, 
prav tako sponzorji. Sedaj pa je drugače. 
Občutek je, da lahko premagamo vse ekipe, tudi 
najboljše. O tej rokometni ekipi govorijo kot o naj
močnejši v zgodovini Ribnice. V njej imamo nam
reč slovenskega reprezentanta, šestega strelca v 
ligi, igralci so skoraj sami domačini, nosilci igre so 
domači igralci, pa tudi mladinska reprezentanta 
Bečiroviča in Abrahamsberga. Bili smo hit lige, 
imeli celo 8 neporaženih zaporednih iger (šest 
prvenstvenih in dve pokalni tekmi). Ta niz je 
prekinilo Celje Pivovarna Laško, nato pa smo 
spet trikrat zmagali. Rekli so nam, da bomo 
zmago morda samo povohali, toda dosegli smo 
devetnajst točk. To, kar smo dosegli, je zares 
neverjetno. Če urediš klub, ga saniraš in postaviš 
finančno disciplino, pridobiš sponzorje in ustvar
iš pravo klimo v ekipi, ni životarjenja, temveč zag
nanost, veselje, zadovoljsto in s tem prihajajoči 
uspehi."
V naslednji sezoni, 2006/ 2007, želijo še korak 
višje, med prvih šest. "V tej sezoni je bila to le tiha 
želja, sedaj pa bi lahko bil dejanski cilj, če se bo 
ekipa sestavila v skladu z željami, ki jih imamo." 
Gotovo pa bi k še večjemu uspehu ribniškega 
rokometa, ki letos praznuje 50 - letnico, pripo
mogli navijači, ki so osmi igralec vsake ekipe. 
Navijaška ekipa, ki jo bo klub na novo organiziral 
iz Riko hiš, bo igralce ponesla v še boljšo in 
zagrizeno igro, borbi, veselju in uspehu.

Zdenka Mihelič 
Foto Milan Glavonjič

5. TEK PO 
LONČARIJI NA 

9.400 m

PRIJAVE ZA 5. tek PO LONČARIJI:
Prijave bomo sprejemali pred startom med
16.00 uro in 18.15 uro, kjer boste tekmovalci pre
vzemali startne številke.

Torej najkasneje 15 minut pred startom.

PROGRAM:
17.00 start mladih 300 m 
17.15 start mladih 600 m
17.30 start mladih in rekreativcev 2000 m
17.30 start za pohodnike
18.00 start invalidov na vozičkih
18.30 start 5. teka PO LONČARIJI
19.30 topel obrok, zabavni program
19.45 razglasitev zmagovalcev šolska mladina
20.30 kulturno -zabavni program KUD 

France Zbašnik - dramska skupina,
21.00 razglasitev zmagovalcev 5. teka

PO LONČARIJI, žrebanje praktičnih 
nagrad

TEK BO V VSAKEM VREMENU.
V PRIMERU SLABEGA VREMENA BO 

ZAKLJUČNA SLOVESNOST V ŠPORTNI 
DVORANI DC - 16 V DOLENJI VASI

JULIJ 2006
Datum: SOBOTA, 8. 7. 2006 (zamenjano s 24. 
6.)

Kam: Na FUŽINSKE GORE, narejena sta dva 
plana različnih zahtevnosti:
A: na DEBELI VRH (2390 m)
ZAHTEVNA (neoznačena pot) 
trajanje: 10 ur 
Vodja: znan naknadno 
B: OGRADI (2078 m)
LAHKA (neoznačena pot)
trajanje: 8 ur
Vodja: Roman Petelin
Odhod: S parkirišča za prostori PD Ribnica 
(Škrabčev trg 5, Ribnica).
Izhodišče za plan A in B: Planina Blato 
Akontacija in prijave: Torek pred pohodom, to je 
4. julija ob 19. uri v pisarni PD Ribnica.

Datum: SOBOTA, 22. 7. 2006

Kam: Na KOKRŠKO SEDLO in KALŠKO 
GORO (2058 m)
Izhodišče: Kamniška Bistrica 
Zahtevnost: Zahtevna pot 
Trajanje: 7 ur
Akontacija in prijave: V torek pred pohodom, to je 
18. julija, ob 19. uri na sedežu PD Ribnica, 
Škrabčev trg 5 
Vodja pohoda: Stane Babič

Zdenka Mihelič
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Deveto srečanje s "Prijatelji srede"
Čas hitro teče in 20. maja smo imeli že deveto srečanje s "Prijatelji srede" iz Trsta. Petnajst planincev 
PD Ribnica se nas je odpeljalo do mejnega prehoda Krvavi potok, kjer smo bili dogovorjeni. Po pris
rčnem sprejemu smo se odpravili na krožni pohod skozi zanimive kraje v dolini Glinščice. Pot se je vila 
od Krvavega potoka skozi Klanec, Ocizlo in Beko nazaj v Krvavi potok. Del poti je potekal po trasi bivše 
proge Trst - Hrpelje - Kozina, ki je zdaj preurejena v kolesarsko pot. Vreme je bilo lepo in narava v pravem 
pomladnem razcvetu. Po pohodu smo se odpeljali v kulturni dom v Gročano, kjer so nas pogostili. 
Izmenjali smo si darila, ki so zelo dobro "pašala". Tržačani so nam podarili zanimiv recept, mi pa smo 
jim dali velik šop lesenih žlic, da bodo lahko merili sestavine zanj. Recept je zelo posrečen in ker je deli
ti lepo, ga posredujemo tudi bralcem Rešeta.

Recept "Prijateljev srede"

Vzamemo dvanajst mesecev, ki jih najprej očisti
mo vsake grenkobe, strahov, požrešnosti in 
pedantnosti, nato razdelimo vsak mesec na 
trideset ali enaintrideset dni, vendar tako, da tra
jajo celo leto. Dneve celega leta, vsakega pose
bej, pripravimo na naslednji način: damo dva dela 
dobre volje in veselja ter del delavnosti. Dodamo 
še tri zvrhane žlice optimizma z žlico tolerance, 
ščepec iznajdljivosti in precej takta. Ko je vse 
pripravljeno, dobo premešamo in prelijemo s 
pravo ljubeznijo. Tako pripravljeno jed obogatimo 
s polno majhnih pozornosti, nakar jed nudimo 
dan za dnem, celo leto, z veseljem in dobroto. Naj 
vam tekne!

Tekst in foto Karouna Šmalc

Rešeto
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POPOTOVANJIH
V sodelovanju z Nogometno 

zvezo Slovenije 
prirejamo letos že

4. tradicionalno 
Otroško nogomet

no ligo
s pričetkom v soboto, 1. julija.

Posamezne nogometne tekme bodo zelo strn
jene po sistemu Svetovnega nogometnega 
prvenstva, zato bo tekmovanje potekalo skoraj 
vsak dan. Letos prvič uvajamo tekmovanje v dveh 
starostnih kategorija, vključili pa smo poleg 
nogometašev iz ribniške, sodraške ter potoške 
občine še nogometaše iz Velikih Lašč, tako da se 
nam glede na ponovno ogromno število prijavl
jenih obeta zanimiv ter lep nogomet. Vse infor
macije o tekmovanju ter novosti, slike in veliko 
ostalih informacij pa si lahko ogledate na naši 
novi spletni strani www.fc-libero.si.
Lepo vabljeni na ogled nogometnih tekem ter 
naše spletne strani. Že sedaj pa vas vabimo na 
zaključno prireditev otroške nogometne lige v 
soboto, 15. julija. Tam se bomo zbrali vsi mladi 
nogometaši ter se malo poveselili ob prebiranju 
dosežkov ob koncu letošnje Otroške nogometne 
lige.

Franci Miheuč, 
predsednik FC Libero

11. mesto poljanskih 
pionirjev na državnem 
tekmovanju

Gasilska desetina pionirjev iz PGD Velike 
Poljane se je 20. maja udeležila državnega 
mladinskega gasilskega tekmovanje za memor
ial Matevža Haceta v Staršah pri Ptuju. 
Udeležbo so si zagotovili s 1. mestom na 
občinskem tekmovanju spomladi 2005 v 
Ribnici in nato še z 2. mestom na regijskem tek
movanju v Predstrugah jeseni istega leta.
Na tekmovanju so pionirji nastopili v vaji z 
ved rovko in v štafeti s prenosom vode. Po 
nastopu 48 pionirskih desetin iz cele Slovenije 
so Velike Poljane pristale na odličnem 11. 
mestu z minimalnim zaostankom za prvo 
desetino, kar je eden izmed najboljših dosežkov 
ekip iz gasilske zveze Ribnica na državnih gasil
skih tekmovanjih.
Poljansko desetino so sestavljali Špela Strnad, 
Katja Strnad, Miha Mestek, Matej Drobnič, Urša 
Pirnat, Žan Levstek, Niko Adamič, Domen Klun, 
Nika Andolšek in Aleš Pirnat kot njihov mentor. 
Na pomembnost tekmovanja kaže tudi 
udeležba visokih gostov iz gasilske zveze 
Slovenije, kot sta predsednik GŽS Ernest Eöry 
in poveljnik GZS Matjaž Klarič, ter šolskega in 
obrambnega ministra, dr. Milana Zvera in Karla 
Erjavca.

Jože Andolšek ml.

Letno plavalno sezono so 
plavalci Plavalnega kluba Inles 
Ribnica pričeli z enotedenskimi 
prvomajskimi pripravami v 
Čatežkin toplicah.

Priprav, ki so potekale pod strokovnim vod
stvom Darka Petkoviča in Darke Knafelj, se je 
udeležilo 30 ribniških plavalcev, za 
zdravstveno stanje plavalcev pa je skrbela 
med.sestra Marta Lovšin. Pogoji za delo so 
bili zelo dobri. Bazen so si ribniški plavalci 
delili s plavalci PK Ilirija iz Ljubljane.
V mesecu maju so plavalci PK Inles Ribnica 
uspešno nastopili na dveh močnih mednarod
nih tekmah. Takoj po povratku iz Čateža so se 
udeležili tradicionalnega plavalnega mednaro
dnega mitinga "ILIRIJA". Poznala se je utru
jenost po enotedenskih pripravah, vendar so 
rezultati pokazali napredek v primerjavi z zim
sko sezono.
Konec meseca maja so se udeležili mednaro
dnega mitinga na letnem kopališču na 
Kodeljevem za " POKAL MESTA LJUBL
JANE". Še posebej se je izkazal Toni Valčič z 
uvrstitvijo v mladinski finale na 50 m prosto in 
končno zasedel 7. mesto.
Omeniti velja, da sta v finalu mladincev v kral
jevi disciplini na 50 metrov prosto nastopila 
samo dva slovenska plavalca.
V začetku meseca junija so se ribniški plavalci 
udeležili dveh tekmovanj.
Tekmovanje v Kranju "SIOL 2006", z močno 
mednarodno konkurenco, je bilo namenjeno

MM krško 2006: Jan Mate, Lucija kous, Veroni
ka 0RAŽEM, ZALA ŽAGAR, MAJA GUDURAŠ S PALETO 
OSVOJENIH MEDALJ

LILEGOV MEMORIAL 2006

starejšim starostnim kategorijam (kadeti, 
mladinci, člani).
Zopet se je najbolje izkazal Toni Valčič s 5. 
mestom v mladinski konkurenci na 50 metrov 
prosto. Omenimo naj, da so bili pred Valčičem 
uvrščeni samo plavalci iz drugih držav.
Samo Jeranko je v isti disciplini in kategoriji 
plaval še bolje od Tonija, vendar je bil diskval
ificiran zaradi prezgodnjega starta.
Rezultati Tonija Valčiča in Sama Jeranka v dis
ciplini 50 metrov prosto, nakazujejo, da bi v 
naslednji sezoni, ker sta oba še mladinca, real
no lahko dosegla normo za mladinsko evrop
sko prvenstvo.
Istočasno z mitingom v Kranju se je odvijal 
plavalni miting " LILEGOV MEMORIAL" v 
Krškem za mlajše starostne kategorije (dečke 
in mlajše dečke). Rezultati so navedeni v 
okvirčku.
Ribniški plavalci se bodo v drugi polovici juni
ja in prvi polovici meseca julija udeležili še 
nekaj mednarodnih tekmovanj doma in v tujini: 
MM Arena- Ljubljana, MM Boberček - Ravne 
na Koroškem, MM MOBITEL - Radovljica, 
LUČKIN MEMORIAL-Trbovlje, MM VERONI
KA - Kamnik, MM Stuttgart - Nemčija,
MM TUFFO PER TE - Gorica, Italija.

V drugi polovici meseca julija pa jih čakajo 
letna državna prvenstva in konec julija 
zaključek plavalne sezone 2005/06.

Darko Petkovič

MM KRŠKO 2006: VERONIKA IN MAJA, PERSPEKTIVNI 
PODMLADEK RIBNIŠKIH PLAVALK

Naši plavalci so se izredno izkazali in pobrali kopico kolajn:
MATE, Jan - 1. mesto 50 m hrbtno, 3. mesto 50 m prosto, 3. mesto 50 m prsno 
KOUS, Lucija -1. mesto 100 m hrbtno, 3. mesto 100 m prsno 
GUDURAŠ, Maja - 1. mesto 50 m prsno
ORAŽEM, Veronika - 2. mesto 50 m prosto, 2. mesto 50 m hrbtno, 3. mesto 50 m prsno 
PAVLIN, Anže - 3. mesto 100 m prosto, 3. mesto 100 m hrbtno 
ŽAGAR, Zala - 3. mesto 50 m prosto
Predvsem velja pohvaliti Jana Mateta, ki se je izkazal v vseh 50 - metrskih distancah, čeprav je 
specialist predvsem za 100 - in 200 - metrske razdalje.
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Pogled v babičino skrinjo $
X. DEL Piše: Alenka Pakiž

Bolhatovi otroci Marija, Ana in France in nji
hove bige v Goriči vasi leta 1952

V Danah pri Šimanovih leta 1947, 
Alojz in Anica Zobec z backi

predem zase in na sejmu in pletem. Volno nabav
im v Retjah pri sestrični, prej pa sem jo dobila na 
Radleku pri sestri. Za česanje - gradašenje - 
potrebujem veliko leseno držalo z gostimi kovin
skimi zobci in lesen stol, ki ima na enem koncu 
pritrjen podstavek z zobci. Ko na spodnje zobce 
nastavim šop neobdelane volne, z drugimi zobci 
večkrat potegnem preko volne in jo zrahljam. 
Vlečem v obe smeri, v eno smer nitke potegnem, 
v drugo smer pa dvignem z zobcev tako, da nas
tane rahla kepica prediva. Stol za prejo mi je izde
lal brat Janez Bambič.
Zrahljano volno položim preko preslice na 
kolovratu, potegnem nitko in jo sučem med prsti, 
daje enakomerno debela. Pri tem z nogo pogan
jam pedal pri kolovratu, ki preko močne vrvi vrti 
vreteno, da nit teče po perutnicah. Z roko 
prestavljam nit na prvi, drugi in naslednji žebelj, 
da se volna enakomerno navije na vreteno - špul- 
co. Kolovrat mi je izdelal mizar in suhorobar Jože 
Bartol iz Retij. Volna je gotova, ko se iz dveh tan
jših niti na kolovratu sesuka v eno debelejšo in 
močnejšo nit. V ta namen se v kovinsko cevko - 
štansco - potegne obe niti in s sukanjem v obrat
no smer naredi novo debelejšo nit.
Za pripravo štren pred pranjem volne je potrebno 
motovilo. To je posebno leseno stojalo, na katere
ga se volna navije. Štrena se zveže z zanko, da se 
niti ne prepletejo, nato se jih sname in opere. 
Volno zmerom sušim zunaj na zraku. Posušeno 
volno zvijem v klopke, iz katerih ročno pletem 
kratke nogavice - zokl'ne - in copate. Nogavice 
pozimi obuje brat Vinko, kadar gre na lov in za 
delo v gozdu, sin Lado jih nosi pri delu v tovarni, 
včasih pa jih je imel tudi pri vožnji tovornjaka."

o vaseh v Ribniški doli
ni so nekdaj redili 
ovce, skoraj pri vsaki 

hiši jih je bilo po nekaj.
Pasli sojih otroci. Dajale so 
volno, ki sojo rabili za 
izdelavo obleke, pletov, jop, 
nogavic in drugih oblačilnih 
kosov. Ko so ovce postrigli, 
so v zimskih večerih volno 
predli.

Pri Bolhatovih v Goriči vasi so imeli ovce še v 
šestdesetih letih. Volno jim je predla teta Marija 
Marolt iz Podpoljan, ki je znala nit sukat zelo finu, 
tanku. Pletle pa so dekleta in mama same. Doma 
so izdelale jope, puloverje, rokavice, šale in 
nogavice tako lepo, da je bil izdelek videti kot 
k'piv'n in to tudi zato, ker je bila volna tako 
enakomerno predena. Po vasi so imeli ovce tudi 
drugje. Nekateri so dali prest v Loški Potok, drugi 
so predli sami, vendar ne najbolje, ostali so vozlič
ki.
V Sajevcu se spominja Albina Zakrajšek, da so 
imeli doma po dve, tri ovce. Volno so dajali prest 
drugam. Barvala pa jo je mati sama v zeleno in 
rdečo barvo. Pri delu se je vse preveč umazalo in 
se je na svetli volni takoj poznalo. Le nogavice so 
bile spletene iz volne naravne barve. Mati je 
hčere naučila plesti, pa tudi vezenja in kuhanja. 
Ko je Micka Ambrožič po smrti staršev sama skr
bela za dom in preživetje, je v Danah gojila junce, 
saj je bilo na njenih travnikih dovolj paše. Znala je 
presti in je pripravljala domačo volno. Imela je 
svoj kolovrat, na katerem je ob večerih v medli 
svetlobi ob petrolejki sukala volneno nit. Po dve 
niti je zasukala v eno, jo navila na vreteno in tako 
pripravila za pranje. Ko je bila volna na zraku 
posušena, jo je previla v klobčič. Tako pripravl
jeno volno je znala tudi pobarvati. V zimskih 
večerih so s sosedami posedle ob peči, pletle, se 
pogovarjale o novicah v vasi, rade pa so tudi 
zapele. Zadnje ovce ji je pokončal medved pred 
petimi leti. Od takrat se več ne ukvarja z ovčere
jo, včasih pa le še splete volnene nogavice, 
čeprav je roke ne ubogajo najbolje in pri pletenju 
štajnšče težko drži in suka.
V Retjah v Loškem Potoku je že mnogo rodov, kar 
se pomni, gojilo ovce. Dosti let pred vojno in še 
v šestdesetih letih prejšnjega stoletja so imeli 
vaškega pastirja Janeza. Le-taje za vaščane pasel 
ovce po rebrih na obronku vasi. Ovce so strigli 
dvakrat na leto.
Angela Cimprič in še nekaj žena iz Retij v Loškem 
Potoku je znanje, kako se prede volna, ohranilo 
do današnjih dni. Prejo na kolovratu rade 
pokažejo vsako leto na Ribniškem sejmu. Gospa 
Angela ve povedati: "Pred leti je več žena v vasi 
predlo volno. Tiste, ki niso imele kmetije, so pre
dle vse leto, tudi za ribniške, iz Drage in 
Podpreske. Očetova sestra Ivana Bambič ( 
1893-1969 ) je bila znana kot izredno spretna 
predica, ki sprede najbolj enakomerno nit. Ovce 
je strigla sama in predla. Še kot majhna punčka 
sem se smukala okrog tete, opazovala, kako 
poganja kolovrat, hitro suče vreteno in med prsti 
oblikuje lepo nit. Prosila sem jo, naj mi pokaže in 
me nauči te spretnosti. Teta mi niso pustili presti, 
da ne bi kaj skrotovičila. Lahko pa sem volno rahl
jala in česala - cofala in gradašla. Presti sem se 
naučila pri sosedah šele pred petnajstimi leti. 
Delo me je veselilo, dobro mi je šlo od rok. Sedaj

Za česanje - GRADAŠENJE - POTREBUJE predica 
VELIKO LESENO DRŽALO Z GOSTIMI KOVINSKIMI ZOBCI 

IN LESEN STOL, KI IMA NA ENEM KONCU PRITRJEN POD
STAVEK Z ZOBCI. KO NA SPODNJE ZOBCE NASTAVI ŠOP 
NEOBDELANE VOLNE, Z DRUGIMI ZOBCI VEČKRAT 
POTEGNE PREKO VOLNE IN JO ZRAHLJA, DA NASTANE 
RAHLA KEPICA PREDIVA.

Turistično društvo GRMADA 
Velike Poljane, Ortnek

obvešča krajane, da poteka

AKCIJA

Moja vas, čista, lepa, urejena 

in prijazna
od 10. junija do 30. septembra

(4. leto zapored)

Dobimo se jeseni, ko bomo na zaključni 
prireditvi v osnovni šoli na Velikih 
Poljanah podelili priznanja za ves 

vloženi trud.

Letošnja akcija bo namenjena domiselni 
zasaditvi in lepim kotičkom okrog hiš.

Za vse tiste, ki imajo radi lep kraj, v 
katerem živijo!

>e
:ii

^e
e<

e



#

m

A x ” ‘ ■ fc ,► e * ll ™
9 %

|^ P
' UP

i1

i s & “B -V 0 * #
Uli u ‘ * ^ 2

0
<5

s
'p ' r4#

s

RIBNIŠKI
ŠTUDENTSKI KLUB

%

9

m«BF

LETNI KINO
1. 7. 2006 ob 21h 

Ribniški grad

KOLESARJENJE NA KOLPO
22. 7. 2006

DAN ALTERNATIVE
5. 8. 2006

V dveh dejanjih: Grad & Tim


